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1 .  Opening 
De voorzit ter  heet  de aanwezigen van harte  we lkom. Mevrouw Kerremans laat  z ich 
verontschuld igen vanwege  een afspraak d ie  reeds  gepland was  voor  mevrouw Kerremans 
plaa ts  nam in de raad .  
  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, merkt  op dat  in tegenste l l ing  tot  wat  op pag ina  7 van de 
Begrot ing s taat ,  h i j  geen l id  i s  van D66.  
  
2 .  Vasts te l l ing  agenda  
De voorzit ter  l icht  de  rege l ing van spreekt i jd  toe .  In de  eerste  termi jn i s  per  f ract ie  acht  
minuten beschikbaar .  Afhankel i jk  van de t i jd  d ie  door de  raad gebruikt  wordt  i s  de  
spreekt i jdru imte  van het  co l lege de  he lf t  daarvan.  In de tweede termi jn ge ldt  een 
spreekt i jdrege l ing van v ier  minuten per  fract ie  en wederom de he l f t  van de gesproken t i jd  
voor  het  co l lege .  
De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
3 .  Spreekrecht  burgers   
Er  hebben z ich geen insprekers  aangemeld .  
 
4 .  De raadsfract ies  geven hun mening over  de  begrot ing 2011,  waarbi j  ook mogel i jke  
wi jz ig ingsvoorste l len en mot ies  worden aangekondigd 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  op dat  de begrot ing 2011 s lu i tend is  dankzi j  het  
hanteren van de kaasschaaf ,  dat  s temt tot  tevredenheid ,  maar  de  f inanc ië le  toekomst  i s  zeer  
somber .  De inkomsten da len gezien de grote  bezuin ig ingen op het  Gemeentefonds  en de 
Wmo.  De verd iencapac i te i t  van de gemeente  s taa t  onder  druk,  h ierbi j  va l t  te  denken aan de 
grondverkopen Nesc iopark,  Schar lakenhof  en andere  projec ten.  De u i tgaven gaan eerder  
s t i jgen dan da len.  De rente las ten van n ieuwe projecten en woningbouw.  Nieuwe taken van 
het  Ri jk d ie  op het  bord je  van de gemeente  worden ge legd,  zonder  adequate  compensat ie .  
Het  s t reven naar  een overschot  in  2015 lever t  n ie t  de  benodigde weerstandscapac i te i t  op.  Los 
van de  ambit ies  a l s  het  anders  inr ichten van het  Raadhuisple in  en onverwachte  zaken,  
b i jvoorbee ld ambit ies  d ie  nog n ie t  in de  begrot ing  z i jn verwerkt .  De gemeente  bevindt  z ich 
op een keerpunt .  Het  i s  du ide l i jk  dat  het  zo n iet  kan doorgaan,  vee l  oml iggende  gemeenten 
hebben aangegeven op grootschal ige  wi jze  te  gaan herstructureren en bezu in igen.  Er  d ienen 
in  de  komende begrot ings jaren duide l i jke  keuzes  te  worden gemaakt  over  wat  we l  en n ie t  te  
doen.  Dat  betekent  voor de  gemeente :  sn i jden in e igen v lees .  Minder  taken,  minder  kosten.  
Voor  de burgers ,  verenig ingen,  cu l ture le  inste l l ingen en bedr i jven :  e igen verantwoorde l i jk-
he id voorop.  Kri t i sch beki jken van subs id ies  en b i jdrages .  Gemeente  en betrokken d ienen 
samen de  kerntaken en essent ië le  voorz ien ingen te  benoemen.  De lasten en de lusten 
verde len.  Kostendekkend z i jn van retr ibut ies  en dat  soort  zaken.  Eventuee l  e igen b i jdragen 
en de OZB zovee l  mogel i jk  ontz ien.  De gebruiker  betaa l t  en dan is  het  nie t  de  bedoel ing om 
de a lgemene be last ing d irec t  te  verhogen.  Met  deze u i tgangspunten wi l  de VVD 
overeenkomst ig  haar  verk iez ingsprogramma zeggen dat  de gemeente  verantwoord en zu in ig  
d ient  om te  gaan met  het  ge ld van haar  burgers .  De begrot ing  heeft  voldoende buffer  om de 
r i s ico’ s  op te  vangen.  De hoogte van gemeente l i jke  be las t ingen en heff ingen d ient  in gezonde 
re lat ie  te  s taan tot  u i tgaven en proport ioneel  te  z i jn .  Een gezonde f inanc ië le  toekomst  voor  
de  gemeente  rea l iseren,  maar  Haren moet  onder  moei l i jke  omstandigheden Harens  bl i jven.  
Een aanta l  a lgemene vragen naar  aanle id ing van de begrot ing:  
-  Hoe z ie t  de  inhoudel i jke  werkwi jze  en het  t i jdpad voor de  invul l ing  van de te  rea l i seren 

s tructure le  voorzien ingen erui t?  
-  Wanneer  z i jn  wi j  tevreden? Wie bepaa l t  op we lke wi jze  het  s treefc i j fe r ,  hoe komen we aan 

onze ambit ies?   
-  Wat is  de  meerwaarde van een Inwoner  Contact  Centrum (ICC) in 2015 en wat  kost  het?  
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-  Wat is  de toekomst ige pos i t ie  van de adviesraden ten opzichte  van burgerpart ic ipat ie?   
-  Hoe en wanneer  wordt  er  vormgegeven aan de e igen b i jdrage of  het  eventuee l  verhogen 

van de  e igen b i jdrage voor sociaa l -cu l ture le  en eventuee l  andere  voorz ieningen?  
-  De scholencarrouse l  draa i t  nog nie t .  Waarom moet  het  Zernike Col lege e igenl i jk  in  Haren 

u i tbre iden?  Hoe z i t  het  met  de eventue le  toekomst ige  ru imtevraag van het  
Maartenscol lege?  Het  Zernike  is  in Groningen gevest igd ,  waarom hier  u i tbre iden?  

-  Zoals  in  het  manifes t  aangegeven,  de onderkant ,  de  u i tker ingen moeten niet  worden 
aangetast .  Wat  wordt  verstaan onder  laagdrempe l ige  voorz ieningen?  In de  begrot ing s taat  
dat  er  sprake i s  van verschra l ing .  

-  Hoe is  het  mogel i jk  dat  er  voor  de  doelgroep gebruikers  (bladz i jde  27)  geen bezuin ig ingen 
z i jn  opgenomen? Hoe strookt  dat  met  het  voorgaande?  

-  Naar  aanle id ing van onder  andere  het  hoofdstuk cul ture  k lanten,  s te l t  de  VVD dat  de 
gemeente  vee l  verschi l lende soorten vastgoed in haar  beheer  heeft .  Ook hier in  t reden de 
nodige  verander ingen op.  Mult i funct ione le  accommodat ies ,  brede scholen,  d iscuss ies  over  
de brandweergarage .  Is  het  co l lege met  de VVD van mening dat  een marktger icht  
gemeente l i jk  vastgoedbe le id  zou bi jdragen aan een beter  inz icht  in  de  kosten en de te  
rea l i seren opbrengsten?  Dit  geldt  onder  andere  voor  ’ t  Clockhuys .  Bi j  gebouwen met  vee l  
gebruikers  i s  het  vaak de vraag  wie  betaa l t  wat?  Hoe z i t  het  met  de kostenomslagen? Wie  
huurt  we lke m2? Wordt  e lke  m2 echt  doe l t reffend ingezet?   

-  Shared space i s  een pr ima product ,  de  vraag is  of  dat  voor de Vonde l laan en de Meerweg 
en andere  onts lu i t ing  – en doorst romingswegen moet  worden toegepast .  Is  dat  n ie t  
ongewenst  vanwege de  verkeersve i l ighe id?  

-  De f inanc ië le  gevolgen van de  grondexplo i tat ies  z i jn  minimaa l  zorge l i jk .  Is  het  col lege 
bere id  om los  van de  r i s icoreduct ie ,  een inhoudel i jke  actua l iser ing van de voor l iggende 
p lannen op te  s te l len?   

 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  i s  op hoofd l i jnen tevreden met  de begrot ing .  Het  
verk iez ingsprogramma van D66 en het  coa l i t iemanifes t  z i jn duide l i jk  herkenbaar  in de  
ambit ie ,  he t  voorgenomen be le id en de gemaakte keuzes .  De begrot ing was een stuk beter  
leesbaar  dan d ie  van het  voorgaande jaar ,  daarvoor compl imenten.  Enke le  kant tekeningen.  
D66 k i jk t  re ikha lzend u i t  naar  de  n ieuwe webs i te  en een e igent i jdse ,  d ig i ta le  d ienstver lening .  
D66 heeft  moeite  met  de format ie -u i tbre id ing nodig  voor de  Gemeentewinkel  in  het  n ieuwe 
gemeentehuis  en de aankondig ing  dat  de  openingst i jden we l l icht  verkort  zu l len worden en de  
wachtt i jden toenemen.  Dig i ta le  d ienstver len ing zou ju i s t  het  aanta l  bezoekers  aan de 
Gemeentewinkel  doen afnemen.  Het  s t reefc i j fer ,  de  waarder ing van de gemeente  voor de  
mening van de burgers ,  moet  wat  D66 betreft  omhoog van 6  naar  minstens  7 .  D66 is  inge-
nomen met  de  aanste l l ing  van een werkbemiddelaar .  Korte  l i jnen,  d ichtb i j  en persoonl i jk .   
Met  genoegen vernam D66 dat  de b i jdrage aan de Regio Groningen-Assen i s  verminderd.  
Ook de b i jdragen aan de andere  Gemeenschappel i jke  Rege l ingen (GR’  en)  d ienen te  vermin-
deren.  Het  kan niet  zo z i jn  dat  men z ich daar  n ie ts  hoeft  aan te  t rekken van de kort ingen op 
de gemeentebudgetten.  Is  dat  a l  gerege ld  door de  mot ie  van de  Chr is tenUnie?  En zo nie t ,  wi l  
het  co l lege  z ich daar  voor  inspannen? D66 i s  het  oneens met  het  afschaffen van de  s tar ters-
leningen en het  schrappen van onderhoud aan trap l i f ten.  Beide z i jn ingegeven omdat  er  zo 
we inig  gebru ik van wordt  gemaakt .  Het  l i jk t  D66 beter  de budgetten te  ver lagen,  maar  de 
rege l ingen te  handhaven.  Zeker  met  oog op de n ieuwbouw in  Haren-Noord.  D66 heeft  
daarvoor  een amendement  in  voorbere id ing .  D66 had het  verhogen van het  parkeertar ie f  
graag betrokken in  de d ia loog met  burgers  over  de v is ie  op Haren en de te  maken keuzes b i j  
bezu in ig ingen.  D66 i s  voorstander  van een gastvr i j  dorp,  met  zo mogel i jk  bovengronds ,  maar  
kort  grat i s  parkeren.  Dat  wordt  nog onderzocht  en de  d iscuss ie  met  de burgers  moet  nog 
plaatsv inden.  Tot  d ie  t i jd  i s  het  gewoon betaa ld parkeren en i s  een verhoging geen punt .  Het  
gaat  om de vraag grat i s  of  betaa ld  en n ie t  om de hoogte  van het  tar ie f .  D66 mist  een 
reserver ing voor  de aanleg  van een eventuee l  t i jde l i jke  i j sbaan voor  k inderen.  D66 i s  bang 
dat  de  i j sbaan er  deze winter ,  a l s  het  s tevig  gaat  vr iezen,  n iet  zomaar  komt a ls  daar  n iet  nu a l  
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rekening mee wordt  gehouden.  D66 heef t  een pragmat isch plan gemaakt ,  waarvoor  het  
co l lege wordt  verzocht  een besche iden garant iebudget  te  reserveren.  Om de begrot ing  
k loppend te  houden s te l t  D66 voor het  e igen budget  van de  raad met  €  11 .000,00 te  ver lagen.  
Als  het  amendement n iet  wordt  aangenomen,  dan ste l t  D66 voor dat  per  f ract ie  één schr i f -
te l i jke  vraag minder  wordt  geste ld .  Ui t  de  not i t ie  ‘Democrat ie  kost  ge ld ’  begreep D66 dat  
e lke vraag  minstens  € 1 .000,00 kost .  Van echte bezu in ig ingen i s  nog geen sprake in 2011,  van 
D66 had het  best  een tand je  hoger  gemogen.  De f inanc ië le  vooru itz ichten,  het  weerstands-
vermogen en de rente las ten z i jn zorge l i jk .  De gemeente  kan z ich wein ig  tegenva l le rs  ver-
oor loven.  Vooru it lopend op de komende bezu in ig ingen heeft  D66 geprobeerd  inz icht  te  
kr i jgen in de  ontwikke l ing van de gemeente l i jke  begrot ing door  de  jaren heen.  De begrot ing 
van 2011 is  verge leken met  d ie  van 2008.  De s t i jg ing of  da l ing  van de u i tgaven voor  
versche idende doe lgroepen versch i l t  enorm.  De inkomsten stegen in  dr ie  jaar  met  15%, de  
u i tgaven voor gebru ikers  van soc ia le  voorzien ingen maar  met  4%, voor jongeren met  5% en 
voor  de zorg  met  7%. De doe lgroep inwoners  en cu l ture le  k lanten daarentegen stegen e lk met  
28%. Achter  e lk geta l  z i t  we l  een verhaa l .  D66 heeft  dat  doorgesproken met  de d irec t ie ,  maar  
ook na correct ie  b l i jven de verschi l len opmerke l i jk .  Wat  ook opvie l  was  hoe duur  het  bezi t  
van gemeente l i jke  gebouwen is ,  zoa ls  ’ t  Ni je  Cruysgebouw en het  Clockhuys .  D66 is  zeer  
spreken over  de voornemens voor  de eff ic iencys lag  d ie  de gemeente  wi l  maken:  het  
concentreren van be ide locat ies  op één p lek.  In  de begrot ing s te l t  he t  co l lege  dat  er  na  deze 
ronde we inig  meer  te  ha len i s  u i t  verbeter ing van de  eff ic iency .  De volgende s tap i s  echte  
keuzes maken.  Er  z i t  nog we l  ie ts  tussen de begrot ing en het  maken van echte  keuzes .  De 
gemeente vraagt  de nodige  f inanc ië le  midde len van de  burgers  in  de vorm van kostendekken-
de leges  voor  ver leende  d iensten en OZB. De gemeente  geeft  de burgers  ook vee l  ge ld te rug  
in  de  vorm van subs id ie  op d iensten a ls  b i jvoorbee ld de  b ib l iotheek,  het  CKC, Tor ion,  het  
zwembad en sportc lubs .  D66 v indt  het  een goede zaak dat  de gemeente l i jke  las ten voor  de 
burgers  n ie t  verzwaard worden.  De burgers  beta len l inks -  of  rechtsom de cr is is  a l ,  daar  moet  
de  gemeente  n ie t  nog een schepje  bovenop doen.  De gemeente  mag van D66 best  pas  op de 
p laats  maken met  de  subs id ies  d ie  het  a l le  burgers  van Haren f inanc iee l  mogel i jk  en makke-
l i jker  maken dee l  te  nemen aan a l ler le i  vormen van vr i je t i jdsbesteding .  Als  d ie  subs id ie  ver-
laagd wordt ,  dan mag niet  van lastenverhoging voor de burgers  worden gesproken.  Het  i s  een 
ie t s  minder  grotere  g i f t .  Een groot  dee l  van de s tructure le  subs id ies  gaat  te rug naar  hee l  we l -
geste lde  mensen.  De b i jdrage van de gemeente  i s  in de  afge lopen jaren re la t ief  meer  geste -
gen,  dan de s t i jg ing  van de inkomsten van de gemeente .  Het  l i jkt  D66 daarom rechtvaard ig  
maar  ook noodzake l i jk ,  zo lang de  echte  keuzes  nog n ie t  gemaakt  kunnen worden,  de  u i tgaven 
aan d ie  inste l l ingen tenminste  bevr iezen.  D66 heef t  h ier toe  een mot ie  voorbere id .  D66 las  
met  genoegen de mening van andere  par t i jen in het  ‘Harener  Weekblad’ ,  in  e lk verhaal  waren 
voor  D66 herkenbare  punten te  v inden.  ‘Bez innen op kerntaken en essent ië le  voorz ien ingen’ ,  
zoa ls  de  VVD zegt .  ‘De lastenverhogingen voor  burgers  minimal i seren’  zoa ls  VVD, GVH en 
CDA zeggen.  ‘Het  vertrouwen op e igen kracht ’  wordt  gedee ld met  de  Chr is tenUnie  en net  a ls  
de PvdA ‘Het  wi l len behouden van een so l ide soc iaa l  vangnet ’ .  ‘S l immer werken’  net  a l s  
PvdA en GroenLinks en net  a ls  GroenLinks s taan ‘Groen en duurzaamheid ’  hoog in  het  
vaande l .  D66 woonde onlangs  de “Jan Modderman Lez ing” b i j  d ie  werd u i tgesproken door de 
heer  Herman Wi jf fe ls .  Hi j  h ie ld  z i jn  gehoor  voor  dat  de  cr is i s  n ie t  oplosbaar  i s  door  oude 
patronen in s tand te  houden.  Om te  behouden wat  we hebben moeten we vernieuwen en 
bere id z i jn het  oude los  te  la ten en n ieuwe wegen te  zoeken.  Wie  wi l  dat  a l les  bl i j f t  zoa ls  het  
i s ,  wi l  n ie t  dat  het  b l i j f t .  In de  react ies  van andere  part i jen las  D66 de wi l  om de toekomst ige  
bezuin igen met  open mind tegemoet  te  t reden en de bere idhe id om naar  het  motto van Jan 
Modderman “te  zoeken naar  wat  verbindt  en weg te  nemen wat  verdee l t” .  Met  behoud van de  
meest  essent ië le  waarden,  de  zorg voor  de zwakkeren en respect  voor  landschap en mi l ieu .  
D66 wi l  daar  graag een f l inke  s teen aan bi jdragen.   
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, heeft  een maatbeker  meegebracht  om het  begroten op 
Harense  maat  te  onderstrepen.  De voor l iggende begrot ing ,  d ie  in het  kader  van de herverdeel  

B e g ro t in g s v e r g a d e r i n g  4  n o v e m b e r  2 0 1 0  



 5

effecten en Ri jksombuig ing voorste l t  om € 700.000,00 te  besparen om niet  in  de  rode c i j fers  
te recht  te  komen.  Door de  voorgenomen maatrege len van het  rechtse  kabinet  dre ig t  er  nog 
meer  te  worden bezu inigd.  Voor de gemeente  komen er  taken bi j ,  zonder  toere ikende 
budgetten.  Dat  v indt  de PvdA onder  de  maat .  De PvdA hoopt  derha lve  dat  de voorgenomen 
kabinetsp lannen van tafe l  gaan.  F inanc iee l  zwaar  weer  dat  z i jn  weers lag  geeft  op de maat  van 
het  voorz ieningenniveau,  het  wonen en het  werken in Haren.  In dat  kader  een nadrukke l i jk  
compl iment  aan de ambte l i jke  organisat ie .  Niet  a l leen voor  het  opste l len van deze  begrot ing,  
maar  voor de  inspanningen om samen met  het  col lege  naar  bezuin ig ingsmaatrege len te  k i jken 
d ie  zo min mogel i jk  de  burgers  raken en eers t  in e igen huis  te  bezu in igen.  De Harense maat  
s taa t  voor  t ransparant ie ,  het  i s  doorz icht ig ,  openhe id  van bestuur ,  het  samen met  burgers  
ontwikke len van p lannen.  De zorg  voor  kwetsbare  groepen,  het  s treven naar  duurzaamheid 
en een invester ingsdurf  b innen een gezond f inanc iee l  be le id .  Het  col lege gaat  u i t  van een 
t ienta l  kernbegr ippen om het  manifest  te  concret i seren.  De PvdA staat  achter  deze keuze en 
de r icht ing  d ie  het  co l lege  h iermee wi l  ins laan. Burgers  en maatschappel i jke  inste l l ingen b i j  
de keuzes voor de komende ombuig ingen betrekken is  een goed p lan,  maatgevend 
meedenken.  De PvdA is  b l i j  dat  het  col lege  de d ienstver len ing aan de burgers  intens iever  wi l  
vormgeven en er  naar  s t reef t  om de scores  bi j  he t  twee jaar l i jks  burgeronderzoek hoger  te  
kr i jgen.  De maatrege len om tot  verminder ing van rege ldruk te  komen en de producten v ia  de  
webs i te  aan te  b ieden hebben de instemming van de PvdA.  Laat  Haren maatgevend z i jn  voor  
de anderen.  Een besche iden format ie -u i tbre id ing b i j  de  recept ie  wordt  noodzakel i jk  
genoemd,  anderz i jds  wordt  3 ,7  f te  minder  b innen de organisat ie  bezu in igd .  Hoe s taat  d i t  in  
verhouding tot  de d ienstver len ing r icht ing burgers?  Gaan er  taken n iet  u i tgevoerd  worden?  
Of wordt  de mate  van werkdruk voor  het  personee l  nog hoger  om deze taken u i t  te  b l i jven 
voeren? Voor  de gebruikers  van socia le  voorz ieningen s te l t  de PvdA z ich op het  s tandpunt 
dat  er  de komende per iode n iet  bezuin igd gaat  worden op het  armoede –en par t ic ipat iebe le id .  
Het  aanste l len van een t i jde l i jk  accountmanager  om mensen weer  sne l  aan het  werk te  kr i jgen 
i s  een goede zaak .  Inzet ten op prevent ie ,  zorgen dat  je  de  mensen weer  aan het  werk kr i jgt  of  
n ieuwe werkervar ing op doen,  le idt  tot  n ieuwe kansen.  De PvdA ondersteunt  het  voornemen 
om nieuw Sportbe le id  te  maken en samen met gebru ikers  het  Accommodat iebe le id en 
Subs id iebe le id  daarbi j  te  bet rekken.  Het  i s  be langr i jk  dat  e r  sne l  een oploss ing  komt voor de  
Blauwe Ruiters .  De portefeu i l lehouder  Kl imaatbe le id wordt  verzocht  voortvarende 
maatrege len te  nemen om een i j sbaan aan te  leggen.  Het  co l lege  wi l  ten aanzien van de 
kwal i te i t  van de woonomgeving het  s t reefc i j fer  7 ,6 houden.  De PvdA roept  het  col lege  op de 
Harense  maat  met  de bouw – en ontwikke l ingsplannen voortvarend aan te  pakken.  Het  
co l lege wordt  het  doorzett ingsvermogen gevraagd om daar  waar  het  gaat  om het  a lgemeen 
be lang,  maar  het  ind iv idu voor het  e igen be lang s treeft ,  toch door te  zet ten en door te  
bouwen.  B i j  een eventue le  procedure kan het  a lgemeen be lang dan duide l i jk  worden 
aangetoond.  De PvdA is  bezorgd over  de te rugtrekkende beweging van de woningcorporat ies ,  
daar  waar  het  gaat  om het  bouwen van betaa lbare  huurwoningen voor de verschi l lende 
doe lgroepen a ls  jongeren,  senioren,  s tar ters .  De PvdA vraagt  het  co l lege de toezegg ing  dat  
z i j  de socia le  woningbouw in de  goedkope koop – en huursector  s taande houdt  b innen de  
actua l iser ing van het  Woonplan.  Goed onderwi js  in  een moderne en ve i l ige  school  i s  
be langr i jk .  De PvdA is  met  het  co l lege  tevreden a ls  de  brede school  in  Oosterhaar  
gerea l i seerd i s ,  er  een def in i t ieve huisvest ings locat ie  voor  het  Zernike  Col lege  is  gevonden 
en een passende hu isvest ing voor Nicolaasschool .  Ten aanzien van de verkeersve i l ighe id  b i j  
bas isscholen za l  de  PvdA een amendement  ind ienen.  Het  co l lege  wi l  het  Lokaa l  Loket  
verp laa tsen naar  het  n ieuwe gemeentehuis .  Daar  i s  de  PvdA op zich n ie t  op tegen,  maar  er  i s  
we l  een amendement voorbere id om een zorgvuld ige  aanpak daarvoor  voor te  s te l len en om 
de brede funct ie  van het  Lokaa l  Loket  te  behouden.  Het  Groenbe le idsplan wordt  
geactua l i seerd.  De PvdA wi l  graag een ac tuee l  bee ldkwal i te i tp lan van de  gehe le  openbare  
ru imte ,  inc lus ief  bedragen,  zodat  de raad  gefundeerde  keuzes  kan maken over  de  inr icht ing 
en het  onderhoud van de openbare  ru imte .  De PvdA staat  voor  een goed ondernemerskl imaat  
in  Haren.  Het  col lege s te l t  voor om in besche iden mate  een ondernemersbudget  op te  r ichten 
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en onderzoek te  doen naar  het  ins te l len van een bedr i jven invester ingszone om voor 
ondernemers  te  investeren in de  kwal i te i t  van de bedr i j f somgeving .  De winkel ie rs  en 
verschi l lende organisat ies  zouden hun krachten moeten gaan bunde len om gezamenl i jk  
ac t iv i te i ten en evenementen vorm en inhoud te  gaan geven in  Haren.  Dat  t rekt  winke lend 
publ iek naar  Haren.  Graag nadere  u i t leg  hoe  het  co l lege d i t  denkt  te  bere iken? De PvdA staa t  
voor  het  begroten op Harense maat ,  de PvdA staa t  voor  een soc iaa l  k l imaat  waar  jong en 
oud,  a l leenstaanden en gez innen,  met  p lez ier  wonen,  werken en leven.  Met  burgers ,  
maatschappel i jke  inste l l ingen,  ambte l i jk  apparaat ,  co l lege  en raad wi l  de  PvdA hier  vorm en 
r icht ing aan geven.   
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  constateert  dat  deze  sobere begrot ing voora l  tot  s tand 
i s  gekomen door  het  hanteren van de kaasschaaf.  In de  begrot ing ontbreekt  de v is ie  u i t  he t  
coa l i t ieakkoord,  de  doorverta l ing ,  te  z ien z i jn een ser ie  losse  bes lu i ten.  Deze  tegen het  l icht  
gehouden en in het  ver lengde gez ien van wat  het  Ri jk  noemt:  een beet je  snoe ien en een 
beet je  groe ien.  De samenhang is  onduide l i jk .  Er  wordt  voora l  n ieuw be le id  gemaakt  en ook 
voor  een dee l  voort i jd ig  n ieuw be le id .  Is  dat  wat  deze  coa l i t ie  wi l  presteren?  Voora l  n ieuw 
papier  produceren?  In deze begrot ing ontbreekt  de term duurzaam bouwen.  Duurzaam-he id 
s taa t  hoog in  het  vaandel  va l t  te  lezen,  maar  duurzaam bouwen l i jk t  bu i ten bee ld .  Terwi j l  het  
toch één van de pe i lers  i s  waar  het  k l imaatbe le id op rust .  GroenLinks wi l  dankzeggen voor  
de pre t t ige  samenwerking in het  a fge lopen jaar ,  de inspanningen van de  bodes  en gr i f f ie  en 
voor  de  ambte l i jke  inzet  om het  werk van de raad mogel i jk  te  maken.   
-  Inwoners .  Er  moet  weer  eens €  30 .000,00 worden ge ïnvesteerd om nieuwe wet ten in  te  

voeren en zaken te  rege len op gebied van Andere  Overhe id en d ig i ta le  voorzien ingen.  
GroenLinks v indt  dat  een post  waar  in  de komende jaren,  kr i t i sch naar  moet  worden 
gekeken.  Is  het  wense l i jk  om zo achter  het  Ri jk aan te  wi l len hol len en steeds maar  meer  
ge ld  investeren in voorzieningen d ie  e igenl i jk  voor  de burger  onzichtbaar  z i jn .   

-  Jongeren.  Hoe va l t  de  act iv i te i t  r icht ing Nicolaasschool  met  het  Onderwi jshuisvest ings-
plan,  waar  a l  vee l  kosten in  geraamd z i jn ,  te  r i jmen? .  Het  Zernike  Col lege i s  er  n iet  in  
opgenomen.  Ook op d i t  punt  i s  het  be langr i jk  om te  voorkomen verkeerde bee lden te  
schetsen r icht ing scholen.  Heldere  kaders  s te l len en de raad z i jn  beurt  geven.  

-  Zorg.  Het  co l lege  wi l  de  vr i jwi l l iger  in  de  ban doen.  Heeft  het  co l lege  wel  verantwoor-
de l i jkhe id  en waarder ing  voor de  inzet  van vr i jwi l l igerswerk in Haren?  Het  kost  vee l  om 
een vr i jwi l l iger  op te  le iden,  a l s  je  ze  hebt  moet  je  vee l  doen om ze  vast  te  houden.  Het  
Welz i jnsbele id  draa i t  voor  een groot  dee l  op inzet  van vr i jwi l l igers .  Het  gaat  om een 
goede ketensamenwerking.  GroenLinks k i jkt  met  enige  argwaan naar  de ideeën voor de 
verp laats ing van het  Lokaa l  Loket  en de  betekenis  ervan.  Als  er  geen vr i jwi l l igers  meer  in  
werken,  hoe wordt  dat  dan opgelost?  Kost  dat  de gemeente  3  f te  extra?  Daarnaast  a ls  
Tor ion verplaats t  moet  worden naar  ’ t  Clockhuys ,  past  dat ,  kan dat?  Moet  er  woningbouw 
bi j  het  Ni je  Cruys  komen? Hoeveel  meer  woningen heef t  Haren nodig?   

-  Culture le  k lanten.  Het  v ierde ve ld  GHHC wordt  verantwoord.  Het  l i jkt  een beet je  op een 
jaarvers lag .  Het  is  onbegr i jpe l i jk  en onverantwoord dat  het  op deze wi jze  i s  gebeurd.  
GroenLinks i s  n iet  tevreden over  de  beantwoording van de vraag van het  CDA en heef t  
daarom een mot ie  voorbere id .   

-  Eigenaars  en huurders .  Waar  komt het  verbouw -  of  nieuwbouwplan voor  de  buitendienst  
vandaan? De bui tendienst  i s  b i j  u i t s tek een onderdee l  van de bedr i j f svoer ing d ie  kan 
worden u i tbesteed .  Het  z iekteverzu im l ig t  a l  j aren op 11%.  Waarom niet  u i tbesteden?  
Waarom plannen maken,  waarom niet  eers t  de bedr i j f svoer ing  tegen het  l i cht  houden?   
Het  co l lege wi l  het  woonplan actua l i seren,  dat  in  2004 met  een loopt i jd  van t ien jaar  i s  
vastgeste ld .  Het  i s  nog lang n ie t  u i tgevoerd.  Ju is t  de  afname van de  bouwplannen en de 
ge lu iden vanuit  de reg io ,  naar  beneden b i j s te l len van de  opgaven,  maakt  de noodzaak van 
een actua l i sa t ie  onduide l i jk .  De opgave voor  de soc ia le  woningbouw l ig t  er  nog en d ient  te  
worden gerea l i seerd .  Het  i s  jammer dat  de PvdA de aanvul l ing  van het  fonds soc ia le  
woningbouw niet  heeft  gesteund.  Een s tar ters lening is  pr ima,  a l  wordt  er  we in ig  gebru ik 
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van gemaakt ,  het  i s  een inst rument dat  we l l icht  te  we in ig  bekend is .  In  het  raadsvoorste l  
van mei  2007 s taat  dat  d i t  vanui t  een extern fonds  wordt  gef inanc ierd,  in ieder  geva l  
midde len d ie  extern s taan geparkeerd bi j  de  St icht ing Volkshuisvest ing Neder land.  Hoe 
kan het  schrappen van een star ters len ing tot  een bespar ing le iden a ls  het  gewoon u i t  e igen 
ge ld  wordt  gef inanc ierd ,  hoe  z i t  dat?  GroenLinks heef t  een amendement  voorbere id  om de  
rege l ing  voor  het  onderhoud van trapl i f ten in s tand te  houden,  tegen de reë le  kosten .  

-  Gebruikers  publ ieke  ru imten.  GroenLinks heeft  waarder ing voor  de inzet .  Er i s  goede 
voortgang te  z ien voor de u i tvoer ing van het  r io ler ings-  en het  waterp lan.  Al leen de 7% 
verhoging van het  r ioolrecht  i s  we l  erg hoog.  De indruk bestond dat  het  n ieuwe 
r io ler ingsplan er  in  voorzag dat  er  een soort  verevening  zou z i jn  van de s t i jg ing van de 
kosten.  Waarom afgeweken van ge le ide l i jke  s t i jg ing ,  d ie  a l  fors  i s ,  zoa ls  in  het  
gemeente l i jk  r io ler ingplan was  aangekondigd.  Ten aanzien van de actua l i sa t ie  van het  
GVVP.  In 2005 is  rekening gehouden met  de komst  van DHE, toen nog 2400 woningen.  
Er  i s  geen ge ld voor n ieuwe projecten en nieuwe wegen in  de  komende ja ren .  De noodzaak 
van actua l i sa t ie  ontbreekt .  Op d i t  punt  i s  een amendement  voorbere id .   

-  Economische k lanten.  De verhoging van de  parkeerge lden i s  akkoord,  maar  GroenLinks  
z iet  graag de nadruk op verhoging van lang parkeren en n iet  op het  korte  parkeren.  Dat  
doet  ook recht  aan het  idee achter  de parkeerheff ing .  

-  Het dekkingsplan.  Diverse zaken z i jn  n iet  meegenomen,  pagina 49 .  Vreemd terwi j l  er  nog 
we l  bezu in ig ingen komen is  n iet  du ide l i jk  hoe  dat  op deze manier  in de begrot ing  kan 
s taan.  De OZB verhoging a l leen met  de  inf la t ie  van 2% kan n iet  in deze t i jd .  Het  behoud 
van de  voorz ien ingen staat  voorop.  Op dat  punt  heeft  GroenLinks een amendement .  

 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, spreekt  over  minder  overhe id ,  meer  samenlev ing.  De 
mensen zeggen dat  het  s lechte  en moei l i jke  t i jden z i jn .  Laten we l iever  goed leven,  dan 
worden de t i jden vanze lf  goed ,  want  “wi j  z i jn  de t i jden”.  De hemel ,  aarde en het  water  z i jn  
n iet  s lecht ,  en a l les  wat  daar in  i s ,  de  v issen,  voge ls  en bomen ook niet .  Al  d ie  d ingen z i jn  
goed,  de s lechte  mensen maken de were ld  s lecht .  Dit  ze i  August inus  in de  4e  eeuw na 
Chr is tus .  Met  het  aantreden van het  n ieuwe kabinet  waa i t  e r  een andere wind over  
Neder land .  Gelukkig s taan a l le  pr inc ip ië le  grondrechten a ls  vr i jhe id  van godsd ienst ,  
onderwi js  en meningsuit ing nog s teeds  overe ind.  De samenleving is  z iek  en u i t  ba lans .  De 
l inkse dokter  heeft  geen antwoord en kr i jg t  kr i t iek .  Is  dat  waarom de beweging van Wi lders  
zovee l  aanhangers  t rekt .  We moeten Wi lders  n iet  bestr i jden,  maar  de oorzaak van het  
probleem oplossen.  De ba lans van maximal i sa t ie  en ge luk hers te l len.  Degene d ie  tegen de 
wind in praten vragen:  “Hoevee l  extra  jaren wi l  je  werken voordat  je  van je  AOW kunt  
genieten?” Voor  het  CDA ge ldt  het  pr inc ipe dat  het  we lz i jn  van mensen en het  ge luk van 
mensen in de samenlev ing a ls  geheel  moet  worden vergroot .  Het  z i jn ethische pr inc ipes  a ls  
maximal isa t ie  van ge luk,  pr inc ipes  van vr i jhe id  en pr inc ipes  van more le  p l icht  d ie  onder  ogen 
moeten worden gez ien.  Rechtvaard ighe id d ient  gebaseerd te  z i jn op deze pr inc ipes en dat  is  
wat  in  het  pol i t ieke  debat  ontbreekt .  De pol i t iek correcte  e l i te  heeft  dat  debat  te  lang 
s t i lge legd ui t  e igen be lang.  De afs tand burger  en pol i t iek i s  vergroot  en in  het  s lechts te  geval  
z ie t  men de pol i t iek a ls  corrupt .  Dat  i s  waarom dingen dre igen u i t  e lkaar  te  va l len.  Ju is t  door 
met  e lkaar  in  debat  te  gaan kunnen we de  balans herste l len.  Afz i jd ighe id maakt  de wond 
a l leen maar  groter .  Wat  i s  d ie  andere  wind? Minder  overhe id ,  meer  samenlev ing.  Geef  
mensen ze l f  verantwoorde l i jkhe id .  Dat  de overheid a l t i jd  voor  iedereen zorgt  i s  n iet  langer  
vanze lfsprekend.  Mensen z i jn n iet  beter  a f  door ze in de  watten te  leggen.  Ju is t  graan dat  
groe i t  en r i jpt  in  weer  en wind is  s terker  en geeft  een grotere  opbrengst  weet  iedere  boer .  
Mensen d ie  worden u i tgedaagd om ze l f  de  handen u i t  de  mouwen te  s teken z i jn  weerbaarder  
en ze l fs tandiger  en kunnen beter  voor  z ichze lf  zorgen.  Door d ie  inzet  i s  de samenleving a l s  
gehee l  beter  af .  Zoa ls  de  wind waa i t ,  waa i t  mi jn jas je .  Het  co l lege  praat  met  de wind mee:  
‘De vraag is  n ie t  wat  kan de  gemeente  doen voor  haar  burger ,  maar  wat  kan de burger  doen 
voor  de samenleving’ .  Of  ‘burgerpart ic ipat ie  i s  de  hoeksteen van ons e igen funct ioneren’  
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(b ladz i jde  19) .  Voor  het  co l lege  i s  de  volgorde ‘burgers ,  samenleving,  gemeente ’ .  Uitgaan van 
e igen kracht  en verantwoorde l i jkhe id van de burger .  En minder  c la im denken (bladzi jde 25) .  
Het  komt d icht  b i j  het  motto van het  CDA: “Minder  overhe id ,  meer  mens en samenlev ing”.  
-  Hoe z i t  het  met  Nescio?  De burgers  z i jn  verrast ,  de p lannen n iet  met  hen besproken.  De 

bomen worden gekapt  en dat  moeten z i j  u i t  de  krant  vernemen.  Mooie  woorden?  Of is  er  
de echte  wi l  om de mensen in de samenleving  te  betrekken,  graag  uw react ie?  

-  Buurtbudgetten.  Niet  de  wi jkwethouder ,  maar  de  wi jkraad  draagt  b i j  aan mens en samen-
lev ing.  U praat  wol l ig  en wordt  nergens concreet .  Met  een afvaardig ing u i t  de buurt  een 
wi jkschouw doen.  Te mager  zegt  het  CDA.  De wi jkraad kan problemen s igna leren.  Uit  het  
buurtbudget  kunnen zaken d irect  worden opge los t .  Geen be le id ,  maar  s impele  daden!  

-  Iedereen doet  mee.  Het  CDA heeft  a l s  u i tgangspunt  so l idar i te i t .  Mensen zorgen in een 
vr i je  markt  voor  z ichze l f  en voor  wie  dat  even niet  kan z i jn  er  soc ia le  vangnetten.  Dat  i s  
een groot  goed in een samenleving.  We offreren col lect ie f  ie t s  op voor  een beter  welz i jn  
en groter  ge luk van de samenlev ing a l s  gehee l .  Maar  is  het  ind iv iduele  ge luk van mensen 
daarmee gediend? Niet  de gemeente ,  maar  degene d ie  ondersteuning kr i jgt  i s  probleem-
e igenaar .  De p i jn  wordt  nu verzacht  en mensen in  s lachtofferro l  gehouden.  Terug naar  
werk i s  de  beste  oploss ing .  Voor wie  d i t  even nie t  lukt  is  er  de  more le  pl icht  b i j  te  dragen 
aan de  samenlev ing a ls  gehee l .  

-  Jongeren behouden.  De s tar ters len ing  wordt  afgeschaft ,  er  komt nie ts  voor  in  de p laats .  
Het  CDA wi l  graag een a l ternat ieve rege l ing .   

-  Parkeren.  Geen las tenverhoging voor  burgers  zegt  het  co l lege .  Dat  ge ldt  n iet  voor de 500 
mensen in de schi l s t raten .  Zi j  moeten opeens beta len voor een vergunning d ie  op bas is  
van het  v igerende be le id grat i s  i s .  Waar  b l i j f t  t rouwens de vernieuwing van het  
parkeerbe le id  waar  vor ig  jaar  naar  gevraagd is?  

-  Grondexplo i tat ies .  Het  tota le  r is icoprof ie l  van de gemeente neemt toe met  7  mi l joen euro.  
Groter  dan ons  e igen vermogen.  Str ik t  genomen z i jn  we fa i l l ie t .  Geplande ontwikke l ing 
komt n ie t  van de grond.  Bi jvoorbee ld terre in Hooive ld  in Onnen.  Het  co l lege  schr i j f t  in  
gesprek te  wi l len gaan met  Dorpsbe langen Onnen.  Men heef t  echter  a l  langer  aangegeven 
wat  men wi l .  De grond is  te  duur  gekocht  en goedkope woningbouw komt n ie t  tot  s tand.  
Het  CDA is  voor  afwaarderen van de grondexplo i tat ie  om zo de wens  van het  dorp Onnen 
te  kunnen honoreren.   

-  GHHC. Het  col lege  schr i j f t  dat  bi j  vasts te l l ing  van de begrot ing 2011,  de  raad ook bes lu i t  
het  extra  kred iet  van 2010 te  voteren.  Dat  i s  vreemd en in  de opt iek van het  CDA -  
ongegrond.  Er  i s  sprake van n ieuw be le id waarvoor  het  budgetrecht  ge ldt  aan de raad .   

-  Het col lege gaat  in op de wens  van het  CDA en de bevolk ing,  de i j sbaan komt terug,  maar  
het  ge ld komt in  de opt iek van het  CDA uit  de  GEM. Voor de Blauwe Rui ters  ge ldt  dat  
het  co l lege  een inspanningsverpl icht ing heef t  om een probleem op te  lossen.  

-  Haren op koers .  Het  col lege  z ie t  geen mogel i jkheden meer  om door eff ic iencymaatrege len 
te  bezuin igen.  Het  CDA wi l  met  open v iz ier in  gesprek met  de samenleving over  de  
bezu in ig ingstaakste l l ing .  Al le  luxe  en bovenwette l i jke  taken kunnen a ls  eers te  in 
aanmerking komen voor  bezu in ig ingen.  Het  mag best  een onsje  minder .  

-  Gemeentehuis .  Vor ige  week bleef  er  geen ge ld over .  Nu weer  we l .  Toch wordt  een extra  
krediet  van €  200.000,00 in 2011 gevraagd.  Hoe kan dat?  

De mens i s  ongenees l i jk  re l ig ieus .  Re l ig ie  i s  een kwest ie  van z ingeving en n ie t  van waarhe id .  
Het  gaat  n iet  om de tekst ,  he t  i s  een manier  van leven.  De mensen z i jn  te leurgeste ld in  de 
pol i t iek d ie  met  een ondraag l i jke  leegte  nie t  de  antwoorden geef t  op de verander ingen in de  
samenlev ing.  Onze manier  van leven i s  n iet  de  permanente s tructuur  van de  menshe id .  
Daarom in navolg ing van de  Duits  jezu ïet  Kar l  Rahner :  “De mens  van  d e  t o ekoms t  za l  l e v en  
vanu i t  e en  d i ep  g e vo e l  van con ta c t  me t  z i chze l f  en  d e  s ch epp ing ,  zoda t  we  samen l e v ing  in  d e  e r va r ing  van  
e en  g ed e e l d e  h e rkoms t  en  g ed e e ld e  t o ekoms t” .  Eenheid onts taat  door  een gemeenschappel i jke  inzet .  
Samenwerken in dorpen,  buurten en wi jken.  Wennen aan e lkaar ,  vert rouwen kr i jgen.  Meer  
mens ,  meer  samenlev ing i s  de bas is  voor  toekomst ig  ge luk .  Daarom minder  overhe id ,  meer  
samenlev ing.   
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Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  zegt  dat  aan het  col lege  de zware  taak is  
om de  komende ja ren met  minder ,  meer  te  gaan doen.  Minder  vanwege de verminderde  
inkomsten,  meer  omdat  n iet  in de ontwikke l ing mag b l i jven s t i lgestaan.  Het  co l lege heef t  d i t  
voortvarend aangepakt ,  waarvoor  compl imenten.  De voor l iggende conceptbegrot ing  is  beter  
leesbaar  dan de  vor ige ,  maar  l iever  had GVH gez ien dat  een inde l ing per  afde l ing was  
gekozen en dat  er  verge l i jk ingen met  vor ige  jaren waren get rokken,  zodat  het  overz icht  
duide l i jker  werd .  Ook had GVH graag een prognoseba lans  2010 aangetroffen .  Wel l icht  kan 
het  co l lege  aangeven waarom hier  n ie t  voor i s  gekozen? Jammer dat  er  kennel i jk  zaken 
vergeten of ,  n iet  goed aangeven waren en de  raad op het  laats te  moment  een erratum 
hierover  moest  ontvangen.  Helaas ge ldt  dat  ook voor  de ber ichtgeving in  de  krant .  Daar  va l t  
te  lezen dat  de gemeente  ge ld schi jnt  over  te  houden van de bouw en verhuiz ing van het  
n ieuwe raadhuis .  Het  was  leuk geweest  a l s  een derge l i jk  pos i t ie f  ber icht  de  conceptbegrot ing  
ook had bere ikt .  GVH heeft  a l  eerder  zorg geu it  over  de  weerstandstabe l  en de enorme 
rente las ten.  Het  is  duide l i jk  dat  a ls  nu n ie t  wordt  ingegrepen,  er  de  komende ja ren een tekort  
kan ontstaan.  Het  col lege i s  te recht  zeer  terughoudend a ls  het  gaat  om de toekomstverwach-  
t ingen.  Toch moet  worden geant ic ipeerd  op de  toekomst .  Het  gaat  om de  toekomst  van een 
ze lfs tandig  Haren.  Graag  had GVH gez ien dat  het  col lege in  het  col legeprogramma had 
opgenomen dat  het  co l lege  er  nadrukke l i jk  a l les  aan gaat  doen om Haren ze l fs tand ig  te  
houden.  Over igens baart  de voor l iggende conceptbegrot ing GVH nog niet  zo hee l  vee l  
zorgen.  Het  z i jn  de  jaren d ie  daar  op volgen.  GVH is  verheugd te  z ien dat  het  col lege k ies t  
voor  minder  luxe .  Een voorbeeld  voor de  inwoners  van deze gemeente d ie  de  Ri jksbezuin i-
g ingen en de  gemeente l i jke  bezu in ig ingen de komende jaren p i jn l i jk  in hun portemonnee gaan 
voelen.  GVH kan z ich n iet  aan de indruk ontrekken dat  er  meer  had kunnen worden 
bezu in igd op de e igen organisa t ie .  Nu l i jkt  het  een beet je  op schuiven met  posten d ie  toch a l  
n iet  gebruikt  werden.  Al  lezend een aanta l  tegenstr i jd igheden en onduide l i jkheden:  
-  Het col lege geeft  aan dat  er  minder  aan groen onderhoud en spee l tu inen za l  worden 

u i tgegeven.  Toch k iest  z i j  voor  het  opknappen van het  Hendrik  de Vr iesplantsoen voor  
€  100 .000,00.  Waarom zou h ier  nu pr ior i te i t  aan moeten worden gegeven?  GVH heeft  een 
amendement  voorbere id .  

-  De raad wordt  de laats te  t i jd  rege lmat ig  geconfronteerd  met  u i t spraken van het  co l lege dat  
de parkeerge lden a ls  inkomsten van gemeente  moeten worden gerekend.  Het  doe l  van 
betaa ld parkeren was toch om langparkeerders  te  regu leren?  De afspraak was dat  de 
parkeerge lden kostendekkend voor  de handhaving zouden z i jn .  Als  het  co l lege de  
parkeerge lden a ls  extra  inkomsten wi l  z ien,  za l  z i j  dat  eerst  naar  de  raad moeten brengen.  
Hier  i s  nog geen expl ic iet  bes lu i t  over  genomen,  tot  dan i s  GVH tegen verhoging van de  
parkeertar ieven om de  begrot ing  s lu i tend te  kunnen maken.  Dat  betekent  immers dat  deze 
ge lden we l  a l s  extra  inkomsten worden gez ien.  Dit  zou tot  gevolg moeten hebben dat  de 
kosten voor parkeren goed inz ichte l i jk  zouden moeten z i jn  voor  de raad .  Dat  i s  n ie t  het  
geva l .  GVH zal  h ier  een amendement  voor indienen.  

-  GVH vindt  dat  een aanta l  groepen moeten worden ontzien,  z i j  d ie  het  a l  erg  moei l i jk  
hebben,  k inderen en z i j  d ie  z ich dage l i jks  voor  onze ve i l ighe id inzet ten,  zoa ls  pol i t ie  
brandweer  en hulpdiensten.  Haren en ve i l ighe id  horen bi j  e lkaar .  Hierui t  volgt  dat  er  
keuzes gemaakt  moeten worden.  Als  opt imale  ve i l ighe id wordt  beoogd,  moet  ie ts  anders  
opgegeven of  daar  moet  ze lf  meer  voor worden betaa ld .   

Het  i s  be langr i jk  om behoudender  te  worden in  de u i tgaven,  dat  betekent  minder  te  besteden.  
Ook in  de  toekomst  moet  Haren gezond en onafhankel i jk  z i jn .   
GVH wi l  het  goede voorbee ld geven.  In het  kader  van a l le  beet jes  he lpen.  Er z i t  en ige ru imte  
in  het  raadsbudget ,  d ie  moet  benut  worden.  Ook raads leden zul len moeten in leveren,  waarom 
de een we l  en de andere n iet .  De gemeenteraad  werkt  met  het  ge ld van de inwoners  en i s  
verantwoorde l i jk  voor het  goed en eer l i jk  besteden ervan.   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  Haren de groenste  gemeente  van 
Neder land is ,  met  b i jna  de beste  dorpskern en zoals  onlangs ge lezen,  met  zo’n beet je  de best  
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opge le ide bevolk ing van hee l  Neder land.  Een zeer  hoog opge le ide bevolk ing brengt  auto-
mat isch vee l  burgerpart ic ipat ie  met  z ich mee,  daar  zouden vee l  vr i jwi l l igers  u i t  geworven 
kunnen worden en dat  komt ten gunste  aan de samenleving .  De heer  Berends spreekt  de  hoop 
u i t  dat  de  vr i jwi l l igers  gekoesterd bl i jven en de ru imte kr i jgen d ie  ze  graag nemen.  De 
ze lfs tand ighe id van Haren staat  bovenaan.   
-  De verde l ing  van de u i tgaven in procenten i s  in  de  loop van v i j f  jaar  n ie t  veranderd .  Er  i s  

nauwel i jks  een verschuiv ing waarneembaar .  Het  co l lege heeft  er  k laarbl i jke l i jk  n ie t  voor  
gekozen om vergaande verschuiv ing  door te  voeren.  

Doe l g ro ep  inwone rs  
-  Wat het  co l lege  wi l  bere iken is  exact  hetze lfde  a ls  in de  vor ige  begrot ing .  Op z ich geef t  

dat  een mooi  bee ld voor de  cont inu ïte i t  van be le id  en een betrouwbare overhe id ,  want  het  
wordt  n iet  erg  anders .  Het  enige  dat  veranderd is ,  i s  het  s t reefc i j fer  voor de waarder ing 
voor  de burger  voor  de kwal i te i t  van het  be le id en de  wi jze  waarop de burger  daarb i j  
betrokken wordt .  Dat  c i j fer  is  een hal f  punt  naar  boven b i jges te ld .  Waarom toont  het  
co l lege n iet  meer  ambit ie?  Burgerpart ic ipat ie  i s  toch de bodem onder  d i t  co l lege?   

-  In het  kader  van bezu in ig ingen wordt  ingezet  op minder  rapportages .  Het  z i t  n iet  in  de 
kwant i te i t ,  maar  in  de  kwal i te i t .  De publ ieke  verantwoord ing d ient  we l  gewaarborgd te  
b l i jven en de contro lerende ro l  van de raad mag n iet  onder  druk komen te  s taan doordat  
er  minder  informat ie  beschikbaar  komt .  Is  d ie  ha lve  f te  te  besparen?  

-  Communicat ie  mag met  0 ,67 f te  minder .  In het  communicat iebe le idsplan is  ingezet  op 
ju is t  een eenduid ighe id van u i t ingen,  zodat  iedereen weet  op we lk moment  wat  wordt  
gecommuniceerd .  Als  dat  wordt  losgekoppe ld  van projecten en evenementen en daar  
inc identee l  b innen de budgetten ru imte  voor  gezocht ,  hoe wordt  de  kwal i te i t  bewaakt?  
Kr i jgen de  inc idente le  u i t ingen de gewenste  u i t s t ra l ing en eenduid ighe id? 

-  Mooi dat  er  een ICC komt ,  de ambit ie  i s  er .  Ook mooi  dat  er  aandacht  i s  voor  d ig ibeten.  
Het  co l lege spreekt  expl ic ie t  u i t  dat  mensen die  nog n ie t  op internet  z i t ten ook d ienst -
ver len ing moeten kunnen kr i jgen.  

-  Kwal i te i t  b i j  de  recept ie ,  wat  i s  dat?  Welke combinat ies  z i jn n iet  meer  moge l i jk?  Vindt  het  
co l lege  de  verminder ing van openingst i jden ook een verbeter ing van de kwal i te i t ?  
Paspomaat  (b ladz i jde  18)  en meer  paspoorten u i tgeven.  Als  de openingst i jden worden 
teruggeschroefd  zul len er  n ie t  meer  eerder  minder  paspoorten worden u i tgegeven.  Of  gaat  
het  gemeentehuis  op koopavond open,  dan i s  het  immers grat i s  parkeren,  dan komt 
iedereen een paspoort  ha len?  

-  Li jkbezorg ing .  In het  ver leden is  vaak in de raad  ged iscuss ieerd  over  de tar ieven van de 
begraafp laatsen.  Nu wi l  het  co l lege  een bespar ing bere iken door € 22.000,00 meer  
inkomsten te  kr i jgen.  In het  ver leden z i jn  afspraken gemaakt  over  het  percentage van 
kostendekkendheid  van de begraaftar ieven.  Wat  waren d ie  a fspraken? In hoeverre  wordt  
daar  vanaf  geweken? Wat  wordt  nu het  percentage dekkendheid?  Hoe z i t  het  met  de  
Eshof ,  daar  wordt  s teeds minder  begraven.  Wordt  het  tota le  onderhoud van de  Eshof nog 
s teeds  meegerekend bi j  de  begrafenissen.  De Eshof  mag,  a ls  daar  hee l  we inig  begraven 
wordt ,  ook b i j  he t  openbaar  groen worden get rokken.  

-  Burgerpart ic ipat ie ,  he t  speerpunt  van d i t  col lege .  Het  col lege zegt  op a l le  be le idsterre inen 
een duide l i jke  v is ie  te  wi l len hebben.  Dat  i s  een goed s t reven,  de  Chr is tenUnie  i s  zeer  
benieuwd naar  d ie  duide l i jke  v is ie .  Het  l i jkt  we l  a l sof  het  co l lege  d ie  nog n ie t  heef t .  

-  Burgers  worden u i teraard ser ieus  genomen,  zoa ls  dat  a l t i jd  a l  was .  Er  wordt  gesuggereerd 
dat  bi j  consensus  gerechte l i jke  procedures  voorkomen kunnen worden.  Hoevee l  gaat  dat  
opleveren? Hoevee l  hebben d ie  gerechte l i jke  procedures  de gemeente  in  het  ver leden 
gekost  en wat  gaat  dat  opleveren? Dat  wordt  nergens aangegeven.  

-  Dat bestuurders  een voorbee ldfunct ie  hebben is  du ide l i jk ,  maar  bestuurders  z i jn ook 
gekozen om bes lu i ten te  nemen en n iet  a l leen om een voorbee ld te  z i jn .  

Gebru ike rs  s o c i a l e  voo rz i en ing en  
-  Deze lfde ambit ie  a ls  het  vor ige  co l lege .  Wat  verandert  er  door  de accountmanager?  
-  Wat houdt  s l immer  contro leren aan de poort  in b i j  he t  inst romen?  
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-  De Chr is tenUnie  wi l  graag dat  het  co l lege b i j  het  part ic ipat ie fonds  b l i j f t  s t reven naar  het  
bere iken van iedereen d ie  dat  werke l i jk  nodig  heeft .  

Doe l g ro ep  j ong e r en  
-  Deze lfde ambit ie  a ls  het  vor ige  co l lege .   
-  Wat is  Haren-West?  Graag du ide l i jk  aangeven wat  wordt  bedoeld met  een geograf i sche 

aanduiding .  
-  Er wordt  bezu in igd op spee lp laatsen,  hoe wordt  de kwal i te i t  gewaarborgd?   
Doe l g ro ep  zo rg  
-  Gelukkig i s  deze lfde  ambi t ie  overe ind gebleven.  Bi j  het  bezoek wi l  de  Chr is tenUnie  graag  

de  focus  hebben op de a l leenstaande ouderen.  
-  Col lect ieve voorz ien ingen.  Betekent  dat  een verregaande profess iona l i ser ing?  En het  

vr i jwi l l igerswerk wat  in  de  marge schuiven?  Vr i jwi l l igers  op afs tand zet ten is  gedane 
invester ingen weggooien.  Waar  het  Ni je  Cruys  of  de  inste l l ing  gevest igd i s ,  i s  n ie t  zo 
be langr i jk  a ls  het  de  mensen maar  weet  te  bere iken.   

Doe l g ro ep  cu l tu r e  k lan t en  
-  De Sportnota  mag er  sne l  komen.  
-  Voortgang Onnerweg:  hoe  is  het  hu id ige  gebruik  van het  kunstgras?  
-  De VVV heef t  een pr ima p lek wat  de Chr is tenUnie  bet ref t .  
Het  i s  mooi  dat  het  n ieuwe raadhuis  zo d icht  b i j  rea l i sat ie  i s .  De Chr is tenUnie  gunt  het  
personee l ,  u i te inde l i jk  het  kapi taa l  van deze  gemeente ,  daar  gebeurt  het  werk door ,  een goede  
p lek .  De Chr is tenUnie  bedankt  personee l  en met  name de  gr i f f ie ,  de  bodes en de notul i s t  
voor  a l le  gedane werk.  En wensen raad en col lege  en ambte l i jk  apparaat  Gods zegen toe voor 
het  komende jaar  en hopen op een pret t ige  manier  met  e lkaar  om te  gaan en voor de 
inwoners  van Haren te  zorgen.   
 
De ve rgade r ing  wo rd t  e en  kwart i e r  g e s chor s t .  
5.  Het col lege reageer t  op de inbreng van de  raadsfract ies  
Wethouder Siel ing,  namens het  col lege ,  zegt  dat  het  co l lege een aanta l  u i tgangspunten u i t  
het  manifes t  heeft  ver taa ld in deze begrot ing :  n iet  bezuin igen op onderwi js  en op het  soc ia le  
vangnet ,  inwoners  maximaal  ontz ien en ook het  mogel i jk  maken van n ieuw be le id .  Dat  i s  
gedaan door een bedrag  van € 200.000,00 vr i j  te  spe len waardoor toch een aanta l  n ieuwe 
in i t i a t ieven gehonoreerd kunnen worden.  GVH vraagt  in  het  ‘Harener  Weekblad’  waarom dat  
n ieuwe be le id  ru im € 200.000,00 moet  kosten.  Dat  heeft  het  co l lege goed onderbouwd in de  
voorste l len.  Er  i s  een overschot  op de meer jarenbegrot ing ,  zo z i jn  raad en col lege gestar t  en 
zo wi l  he t  co l lege graag e indigen,  tenz i j  men u i t  het  v is ie  –en ombuig ingsverhaa l  tot  andere  
inz ichten komt .  Nieuwe in i t i a t ieven voor  2011 z i jn  opgenomen,  daar  i s  n ieuw geld  voor 
vr i jgemaakt .  Het  Haderaple in i s  nog n iet  in de  begrot ing 2011 verwerkt .  Het  co l lege  heef t  
gekeken naar  het  benodigde  weers tandsvermogen.  Dat  heeft  ge le id  tot  een aanpass ing  op dat  
punt .  De VVD maakt  z ich daar  terecht  zorgen over .  Het  duurt  nog een aanta l  jaren voordat  
het  n ieuwe n iveau van het  weers tandsvermogen bere ikt  i s ,  dat  i s  in  deze begrot ing 2014-
2015.  Een aanta l  jaren waar in  we l  r i s ico wordt  ge lopen.  In  de  begrot ing worden kengeta l len 
genoemd,  gebaseerd op ‘waarstaat jegemeente .n l ’ .  Dat  z i jn onderzoeken die  per iod iek 
plaa tsv inden en op d ie  manier  wordt  gemeten hoe de  gemeente Haren er  a ls  gemeente  voor  
s taa t .  Daar in worden de ambit ies  neerge legd en gekeken of  deze daadwerke l i jk  gehaald 
worden.  De ambit ie  i s  met  de komst  van de  werkbemidde laar  het  aanta l  mensen dat  nu een 
Wwb u itker ing heeft  terug te  brengen van 180 naar  150.  De b i jdragen aan een aanta l  GR’ ,  a l s  
voorbee ld  de  H&OG en het  Meerschap z i jn op de nu l l i jn  gebracht .  Het  co l lege  wi l  z ich tot  
het  u i terste  inspannen om de gemeente l i jke  b i jdragen aan GR’en naar  beneden te  brengen,  
dat  i s  een he le  toer .  D66 heeft  een p lan voor een t i jde l i jke  i j sbaan gemaakt .  Het  col lege 
ju icht  dat  toe .  Het  gaat  n iet  lukken om deze  winter  a l  een permanente i j sbaan te  rea l iseren.  
De wethouder  i s  in goed gesprek met  de  schaats  – en i j sverenig ing om te  bepa len wat  de  
wensen en ambit ies  z i jn en op we lke  locat ie  deze te  rea l iseren.  Geld u i t  de  GEM halen voor 
een t i jde l i jke  i j sbaan gaat  n iet  lukken.  Of een permanente  i j sbaan u i t  de  GEM of u i t  andere 
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midde len gerea l i seerd  wordt ,  daar  komt het  col lege  op terug op het  moment dat  e r  een 
voorste l  voor  l ig t .  D66 heeft  ie t s  voorbere id  om de subs id ies  te  bevr iezen,  het  col lege wacht  
het  voorste l  af ,  a lvorens te  reageren.  Op korte  termi jn v indt  de eerste  b i jeenkomst  over  het  
Sportbe le id  p laa ts .  De gr i f f ier  za l  de raads leden hiervoor  u i tnodigen.  De wethouder  heeft  
inmiddels  een aanta l  gesprekken gehad en in  november  i s  n ieuw over leg  met  de  Blauwe 
Ruiters .  De wethouder  heeft  goede hoop dat  de Blauwe Ruiters  op korte  termi jn een keuze   
maakt  u i t  de opt ies  d ie  er  l iggen.  De handre ik ing d ie  het  co l lege  heeft  gedaan ten aanzien van 
het  bedrag kan in deze  afweging  worden meegenomen.  De insteek is  gekozen om een ops lag 
te  doen op de OZB voor de  n ie t -woningen.  Dat  i s  een construct ie  d ie  in  andere  gemeenten 
u i t s tekend werkt .  De gemeente  i s  dan doorgeef lu ik  van de  midde len d ie  b innenkomen en 
Ondernemend Haren kan beschikken over  de  midde len waarmee z i j  t rekk ingsrechten kunnen 
geven aan ondernemers .  Op d ie  manier  kunnen extra  evenementen gerea l i seerd worden.   
Het  co l lege  heef t  met  het  overz icht  op b ladzi jde  49 t ransparant  gemaakt  welke  onderwerpen 
van n ieuw be le id we l  z i jn  voorge legd,  maar  niet  gehonoreerd en we lke ombuig ingsmoge l i jk-
heden z i jn gepresenteerd ,  d ie  nog n ie t  voor de  begrot ing 2011 z i jn gebruikt .  Als  de  raad 
onderde len daaru i t  interessanter  v indt  kunnen daar  amendementen op ingediend worden.   
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  gaat  het  voora l  om het  l i j s t je  ‘n ie t  meegenomen bi j  
n ieuw be le id 2011’ .  Daar  s taan zaken d ie  we l  in de voornemens in de  begrot ing staan 
genoemd,  b i jvoorbee ld de  hu isvest ing van de bui tend ienst .  Het  col lege s te l t  voor  daar  
onderzoek naar  te  doen,  dat  kost  ge ld ,  vervolgens  s taat  h ier  dat  het  n iet  wordt  meegenomen.  
Wethouder Siel ing  zegt  dat  voor de invester ing d ie  benodigd i s  voor  de daadwerke l i jke  
hu isvest ing van brandweer  en bu i tendienst  in  2011 geen midde len z i jn  opgenomen en dat  dat  
d iscuss ie  wordt  vanaf  2012 en verder .  De heer  Niezen  concludeert  dat  het  de u i tvoer ings-
maatrege len betreffen d ie  mogel i jk  voortkomen u i t  n ieuw bele id .  
Wethouder Siel ing  zegt  dat  de  wi jkwethouder  en buurtbudget  be langr i jke  onderwerpen voor 
het  co l lege  z i jn .  Het  col lege  onderzoekt  hoe b innen de bestaande middelen ge ld  kan worden 
vr i jgemaakt  voor  het  buurtbudget .  Dat  betekent  dat  de raad niet  wordt  voorgeste ld  om daar  
ext ra  midde len voor vr i j  te  maken.  GVH vraagt  om een inde l ing per  afdel ing .  Dat  i s  n ie t  de  
sys temat iek zoa ls  d ie  gehanteerd wordt  en wi jz ig ing zou het  verge l i jken met  andere  
begrot ingen moei l i jk  maken.  Aan de gehanteerde systemat iek l iggen rege ls  ten gronds lag 
vanuit  de provinc ie ,  het  co l lege i s  n iet  vr i j  in  de keuzes daar in .  Het  co l lege  heeft  de  
afschr i jv ingstermi jn van spee lp laa tsen ver lengd,  omdat  de kwal i te i t  van de 
spee lvoorz ieningen zodanig  is  dat  afschr i jv ing n iet  in  t ien maar  twaa lf  jaar  moge l i jk  i s .  De 
kwal i te i t  b l i j f t  intact .  Het  kunstgras  aan de Onnerweg wordt  intens ie f  gebruikt .  De 
voetba lverenig ing Gorecht  heeft  een be langr i jk  dee l  van de tra in ingsact iv i te i ten ver legd naar  
de Onnerweg.  Er i s  op di t  moment  een tekort  aan k leedru imtes ,  d ie  moeten nog gebouwd 
worden.  Vanaf  volgende week wordt  een aanta l  t i jde l i jke  k leedru imtes ,  met  a l le  
voorz ien ingen,  geplaats t  aan de  Onnerweg .   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  de Mi l ieuadviesraad,  de Wmo-adviesraad en 
de Jeugdraad i .o .  proact ief  in  het  burgerpart ic ipat ie tra jec t  kunnen part ic iperen.  Er  wordt  
geen bezu in ig ing losge la ten op de laagdrempel ige  co l lect ieve voorz ien ingen (b ladz i jde  27) .  
Het  heef t  voor een deel  te  maken met  het  fe i t  dat  het  b i j  Jeugdgezondhe idszorg om GR’en 
gaat .  Daar  i s  het  co l lege  afhankel i jk  van andere  gemeentes .  Dat  t ra ject  loopt  momentee l  
b innen de H&OG rege l ing .  De opmerking van de heer  Terpstra ,  of  het  wense l i jk  is  om 
shared space toe  te  passen b i j  wegen d ie  doors troming hebben.  Het  i s  goed om daar  een 
eva luat ie  op los  te  l a ten.  Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  e r  net  
een eva luat ie  heeft  p laatsgevonden over  shared  space .  Wethouder Groot  zegt  dat  er  op d i t  
moment behoefte  i s  om te  k i jken hoe shared space in centrum en bui tendorpen werkt .  Ten 
aanzien van het  amendement  over  verkeersve i l ighe id rond scholen.  In november  wordt  de  
not i t ie  “Vei l ig  overs teken in Haren” behandeld ,  daar  past  deze d iscuss ie  goed in .  Vragen a ls  
nadruk op lang parkeren,  woningbouw in Haren en andere ontwikke l ingen maken actual i sat ie  
van het  GVVP noodzake l i jk .  De heer  Valkema ,  namens het  CDA,  is  verbaasd over  de  re lat ie  
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tussen parkeren en het  GVVP. Het  betref t  een nieuwe nota  GVVP en nieuw parkeerbele id .  
Wethouder Groot  zegt  dat  het  co l lege  behoefte  heeft  om tot  een n ieuwe inventar isa t ie  te  
komen,  n iet  a l leen van verkeersstromen,  maar  ook wat  met  lang en kort  parkeren wordt  
gedaan.  Ten aanzien van het  verhogen van parkeerge lden.  Dat  i s  in  eerste  instant ie  bedoe ld 
a l s  regu ler ingsmidde l  van parkeerover last .  Als  je  parkeerplekken hebt ,  dan ben je  een gas tvr i j  
dorp,  daar  past  deze  maatrege l  in .  Het  idee is  verder  om ondergronds en bovengronds 
parkeren tot  één tar ie f  te  la ten komen.  Het  schi l s t ra ten vergunningvoorste l  past  h ier  in .  Dat  
heef t  te  maken met  regu ler ing van parkeerdruk.  De heer  Berends ,  namens de  Chr is tenUnie ,  
zegt  dat  in  de schi l s t raten a l leen door  vergunninghouders  mag worden geparkeerd .  Als  je  
minder  vergunningen u i tgeeft  door daar  een tar ief  aan te  verbinden levert  dat  n iet  meer  
parkeerplaatsen op voor anderen.  Wethouder Groot  komt hier  in  tweede termi jn op terug .  In 
antwoord op de vragen over  vr i jwi l l igers  zegt  de  wethouder  dat  vr i jwi l l igers  n ie t  in de  ban 
worden gedaan.  In re la t ie  tot  Tor ion en het  Loket  z i jn en b l i jven vr i jwi l l igers  be langr i jk  en 
daar  d ient  op fa tsoenl i jke  wi jze  mee om te  worden gegaan.  Mevrouw Toxopeus ,  namens de 
PvdA,  merkt  op dat  het  vr i jwi l l igersbe le id  aan het  Lokaa l  Loket  gekoppeld wordt .  De PvdA 
is  op z ich n iet  tegen de  verp laa ts ing van het  Lokaa l  Loket  naar  het  n ieuwe gemeentehuis  i s .  
De PvdA wi l  graag weten of  de wethouder  de inhoud van het  Lokaa l  Loket ,  de  brede funct ie ,  
maar  ook de samenwerking met  de  we lz i jnsorganisat ies ,  ge l i jk  b l i j f t .  Nu draa ien daar  
d iensten in van de soc iaa l  raadsman,  van het  maatschappe l i jk  werk en de ouderadviseur  van 
Tor ion en draa ien vr i jwi l l igers  mee .  Is  het  zo dat  de  beroepskrachten van de genoemde 
organisat ies  en de vr i jwi l l igers  in het  n ieuwe Lokaa l  Loket  in  het  gemeentehuis ,  d iensten 
zu l len draa ien?  Wethouder Groot  doet  daar  nu geen u i tspraak over  omdat  het  Lokaal  Loket  
en de  her i jk ing nog in ontwikke l ing i s .  Vr i jwi l l igers  z i jn b innen we lz i jn hee l  be langr i jk  en 
verd ienen een fatsoenl i jke  pos i t ie  b innen het  we lz i jnskader .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in  het  manifest  i s  a fgesproken dat  er  n iet  
wordt  bezu in igd op onderwi js .  Dat  is  in  2011 n ie t  gedaan en ook in  de  komende ja ren n ie t .  
Het  col lege  i s  t rots  op de onderwi js inste l l ingen in  Haren.  Dat  z i jn er  vee l .  Helaas  i s  vandaag 
afsche id genomen van de RUG, het  Bio log isch Centrum wordt  ges loten.  Het  co l lege wi l  het  
Zernike  Col lege  graag behouden in  de gemeente  Haren en i s  het  op d i t  punt  oneens  met  de 
VVD. Haren kr i jg t  daar  ge ld  voor van de overhe id en dat  wordt  één op één doorges lu isd  naar  
onderwi jshuisvest ing .  Achter  de  schermen wordt  hard gewerkt  aan de  scholencarrouse l  en 
b innenkort  volgen voorste l len r icht ing raad.  Uiteraard  wordt  eers t  de raad  gevraagd daarmee 
in  te  s temmen voor het  co l lege daarmee verdergaat .  Het  col lege  dee l t  de  zorg over  de brede  
school  in  Oosterhaar  en het  Zern ike en i s  n ie t  t rots  op de manier  waarop de St .  
Nicolaasschool  i s  gehuisvest .  Het  col lege  za l  dat  voortvarend oppakken.  De wethouder  s te l t  
voor  om bi j  de  eers te  Burap meer  aandacht  te  geven aan de inhoudel i jke  actua l iser ing van de 
grondexploi tat ie .  In de begrot ing i s  de s tand van zaken op d i t  moment aangegeven,  maar  dat  
g ing in op de f inanciën.  Het  co l lege heef t  deze week met  Dorpsbe langen Onnen gesproken.  
B i j  Hooiveld i s  het  de  wens om in te  s teken op huur en koop voor  jonge  gez innen en 
s tar ters .  Daarbi j  wordt  gedacht  aan col lect ief  part icu l ie r  opdrachtgeverschap.  Het  co l lege  i s  
bezig  met  een voorste l  aan de  raad dienaangaande.  Als  in  Onnen meer  jongere  mensen 
worden aangetrokken za l  het  wel l icht  makkel i jker  z i jn om voorz ieningen aan te  houden a ls  
een bas isschool .  Die dre igen door de ondergrens van het  leer l ingenaanta l  te  zakken.  Op het  
moment dat  het  co l lege  met  een voorste l  komt,  za l  z i j  ook met  een afwaarder ing  komen.  
Daarvoor  ge ldt  dat  er  afspraken met  Woonborg gemaakt  moeten worden.  Woonborg zou deze  
locat ie  conform convenant  oppakken.  De heer  Terpstra ,  namens de  VVD, vraagt  of  
Woonborg daarbi j  nog s teeds  in  bee ld  i s?  Wethouder Pek  antwoordt  dat  Woonborg z ich 
terug heeft  ge trokken.  Col lect ie f  part icu l ier  opdrachtgeverschap houdt  in  dat  eers t  wordt  
onderzocht  wat  mensen graag wi l len.  Mochten daar  mensen bi j  z i t ten d ie  graag een 
huurwoning wi l len,  dan is  de  kans  groot  dat  het  co l lege met  een andere woningcorporat ie  
a fspraken gaat  maken.  De heer  Berends  vraagt  of  het  te rre in Kooi-Hekman daar in betrokken 
wordt?  Wethouder  Pek  antwoordt  dat  Kooi-Hekman hier  n ie t  b i j  wordt  betrokken,  daar  
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bl i j f t  het  co l lege  insteken op de verkave l ing waarvoor  gekozen is ,  de  Elshof  we l .  Het  col lege  
dacht  enerz i jds ,  omdat  er  amper gebruik van wordt  gemaakt ,  te  kunnen stoppen met  de 
Star terrege l ing ,  maar  v indt  het  anderz i jds  een goed idee  deze gedee l te l i jk  overe ind te  houden.  
De heer  Niezen  vraagt  hoe het  met  het  SVN geld z i t ?  Wethouder Pek  antwoordt  dat  het  
ge ld  van de gemeente i s ,  a l s  het  fonds wordt  afgeschaft  v loe i t  dat  terug  r icht ing gemeente .  
De heer  Niezen  merkt  op dat  het  dan gewoon onderdee l  van de a lgemene reserve wordt ,  hoe 
kunnen daar  jaar l i jks  inkomsten u i t  gegenereerd worden? Wethouder Pek  antwoordt  dat  dat  
de renteopbrengsten van het  fonds z i jn .  Als  je  het  afschaf t  v loe i t  het  d i rect  naar  de a lgemene 
reserve .  Op het  moment  dat  je  het  fonds gaat  ha lveren,  heb je  in p laats  van €  13.000,00 ,   
€  6 .000 ,00 bespar ing.  Het  co l lege  deel t  de  zorg van GroenLinks  ten aanzien van duurzaam 
bouwen.  Het  co l lege  wi l  ins teken op duurzaam bouwen,  maar  v indt  het  tege l i jker t i jd  
be langr i jk  om een betrouwbare  overhe id te  z i jn en contracten te  respecteren.  Helaas  i s  in  het  
geval  van Haren-Noord sprake van een inspanningspl icht  d ie  i s  a fgesproken op het  gebied 
van duurzaam bouwen en n ie t  meer  dan dat .  Het  co l lege  kan dat  n iet  afdwingen.  B i j  
toekomst ige  contracten za l  h ier  meer  rekening mee worde  gehouden.  Met  de  PvdA is  het  
co l lege  het  eens  nu door  te  pakken met  bouwprojecten.  Het  col lege doet  dat  met  een 
duide l i jke  v is ie  en betrekt  daar  burgers  b i j  en denkt  zodoende snelhe id te  kunnen maken.  Het  
co l lege verwacht  op d ie  manier  minder  gerechte l i jke  procedures  te  kr i jgen,  maar  zeker  weten 
doet  ze  dat  n iet .  Nu a l  kwant if iceren hoevee l  ge ld dat  gaat  opleveren is  te  vroeg.  De reden 
voor  het  actua l i seren van het  Woonplan is  dat  de aanta l len u i t  de  reg io naar  beneden z i jn  
b i jges te ld .  Het  Woonplan i s  in 2004 opgeste ld  voor  de cr is i s ,  inmiddels  i s  de behoefte  in  de 
markt  anders .  Er  i s  op di t  moment  een convenant  met  één woningcorporat ie .  Dat  v indt  het  
co l lege  n ie t  goed,  de  gemeente  is  te  kwetsbaar  en te  afhankel i jk ,  daarom wi l  het  co l lege  
minimaa l  met  één andere woningcorporat ie  a fspraken maken.   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  ICC een lande l i jke  ontwikke l ing is  
d ie  n ie t  te  s tu i ten i s .  De raad d ient  z ich goed te  rea l i seren dat  het  lokaa l  in  een behoor l i jke  
behoefte  voorz ie t .  Het  betekent  we l  dat  de  d ienstver len ing fe i te l i jk  wordt  verru imd en 
andere  kana len daarvoor kr i jgt .  Naast  het  loket  het  d ig i ta le  loket ,  waarbi j  over igens  pos i t ie f  
te  melden is  dat  vanaf  vandaag het  d ig i taa l  meldpunt  Openbare Ruimte  in  de lucht  i s .  Het  
ICC voorz iet  in een behoefte ,  maar  betekent  een andere werkwi jze .  Voor wat  betreft  de 
te le fooncentra le  wordt  een andere werkwi jze  gehanteerd.  Op d it  moment  i s  de recept ionist  
teven te le fonis t .  Dat  kan niet  meer  a l s  sprake i s  van een ICC.  Degene die  de  te lefoon 
aanneemt d ient  dan ook vragen te  kunnen beantwoorden.  Dat  i s  n iet  moge l i jk  in  combinat ie  
met  de bed iening van de recept ie .  Dat  vraagt  een profess ione lere ,  anders  opge le ide 
te le foniebeantwoord ing.  Dat  heeft  a ls  consequent ies  dat  de bed iening van de  recept ie  en 
beantwoording u i t  e lkaar  gehaa ld  moet  worden en dubbe le  uren.  In het  n ieuwe gemeentehuis  
i s  het  ingewikkelder  omdat  van dr ie  naar  v i j f  e tages  wordt  gegaan.  Dat  betekent  voor de 
bodes een hee l  andere  manier  van werken.  Door op een aanta l  punten eff ic iënter  te  werken 
wordt  met  een format ie -u i tze t t ing van 0 ,4  het  gemeentehuis  opengehouden,  met  waarschi jn-
l i jk  een kle ine  beperk ing in de  d ienstver len ing .  De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  merkt  
op dat  de begrot ing  i s  geschreven vóór het  aantreden van het  n ieuwe kabinet .  Er  komen nu 
twee ge lu iden u i t  Den Haag.  Ten eerste  dat  de gemeente  op haar  kerntaken moet  gaan z i t ten,  
of tewel  pas  op met  aanbieden van n ieuwe d iensten.  Ten tweede is  dat  de gemeente hee l  vee l  
minder  ge ld van het  Ri jk  kr i jg t .  Die twee zaken opgete ld  vraagt  toch een kr i t i sche  b l ik  naar  
een ICC.  Doet  het  co l lege dat  ook? Burgemeester  Boumans  antwoordt  dat  het  co l lege dat  
ook doet ,  maar  d i t  i s  een bestaande afspraak tussen het  VNG en Ri jk .  Het  is  ook van deze  
t i jd ,  deze  gemeente  kan moei l i jk  één van d ie  kana len afs lu i ten ,  maar  moet  deze we l  ef f ic iënt  
organiseren.  De format ie -u i tzet t ing  heef t  enerz i jds  te  maken met  de werkwi jze  in  het  n ieuwe 
gemeentehuis  en anderz i jds  met  de implementat ie  van het  ICC.  Het  col lege  k i jkt  nadrukke l i jk  
naar  n ieuwe taken.  Er wordt  vee l ,  verp l ichtend ,  van de  lagere  overhe id gevraagd.  Dat  kost  
vee l  ge ld ,  de burgemeester  heeft  daar  nog onlangs  z i jn zorg  over  geui t  b innen de 
k lankbordgroep van ICT ontwikke l ingen van de VNG. Naar  mening van de burgemeester  
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d ient  een vee l  s tev igere  vu is t  vanui t  l agere  overheden naar  het  Ri jk worden gemaakt  op d i t  
punt .  De gemeenten worden met  tevee l  geconfronteerd  en met  te  hoge kosten.  Dat  legt  een 
enorme druk op de gemeentebegrot ing .  Met  name de  druk vanui t  het  Ri jk ,  toenemende 
rege lgev ing ,  legt  een s teeds  grotere  c la im op de gemeente l i jke  middelen,  terwi j l  de  gemeente  
anderz i jds  gekort  wordt .  Dat  i s  verve lend,  de  gemeente  kan het  ge ld  niet  s teken in het  dee l  
waar  z i j  be le idsvr i jhe id heeft ,  maar  wordt  opgezade ld met  taken.  Een terechte zorg ,  waarvan 
de raad  het  co l lege mag vragen daarmee aan de s lag  te  gaan.  De heer  Niezen  i s  van mening 
dat  het  Ri jk  met  twee maten meet .  Met  name naar  de toekomst  moet  de gemeente  h ier  
kr i t i sch op z i jn .  Ju is t  het  derde punt  van d i t  kabinet  i s  deregu ler ing  en vereenvoudig ing van 
zaken.  Daar  i s  nog nie ts  van te  merken,  maar  deze gemeente  is  braaf  vo lgend,  daar  heeft  
GroenLinks moeite  mee.  Burgemeester  Boumans  in  antwoordt  op de webs i te .  Deze is  naar  
verwacht ing in het  voor jaar  gereed.  Daar  wordt  echt  een impuls  u i t  verwacht .  B i j  de 
format ie -u i tbre id ing is  nadrukkel i jk  naar  de  te  maken keuzes  gekeken.  Zoals  de  heer  Berends 
a l  aangaf ,  het  i s  het  mense l i jk  kapitaa l  van de gemeente .  Er  is  nadrukke l i jk  gekeken naar  
bedr i j f svoer ing,  management  en de s ta f .  Er  i s  n iet  b i j  u i tvoerende,  be le idsmensen gekeken,  
maar  met  name in serv ice  ver lenende mensen is  gesneden.  Dat  za l  de gemeente l i jke  
organisat ie  merken,  d ie  mensen z i t ten n iet  te  n iksen,  maar  l iever  intern merken dan extern .  
Dat  betekent  met  e lkaar  soms een stap je  ext ra  ze t ten om de d ienstver len ing  op pe i l  te  
houden.  Dat  vraagt  concreet  ie ts  van de organisat ie  en het  e inde i s  nog niet  in  z icht .  
Bezuin igen en ombuigen geeft  ook onrust  onder  mensen,  zeker  a ls  het  om gedwongen 
s i tuat ies  gaat .  Daar  d ienen raad en col lege z ich goed van bewust  te  z i jn .  Als  het  gaat  om 
projectmat ige inzet  van communicat ie  betekent  dat  hee l  s t reng het  management  team 
afspreken niet  per  project  adviseurs  in  te  huren,  maar  één medewerker  in  te  huren d ie  d iverse  
projecten kan bed ienen,  zodat  deze meer  aangehecht  kan raken aan de organisat ie .  Het  p lan 
om iets  met  het  Hendr ik  de Vr iesp lantsoen te  doen leef t  a l  j aren en i s  nu in  de p lanning  voor 
2011 opgenomen.  Ook omdat  gestar t  wordt  met  hers t ructurer ing van de Vondel laan,  door  
ge l i jkt i jd ige  aanpak kan eff ic iencywinst  worden behaa ld .  De avontuur l i jke  spee lp laats  kost  
ongeveer  € 50 .000,00.  Mevrouw Legemaat ,  namens  D66,  vraagt  wat  de  gemeente  kr i jgt  voor  
het  bedrag van €  100.000,00?  Burgemeester  Boumans antwoordt  dat  er  sprake moet  z i jn 
van rev i ta l i ser ing van het  park,  er  moet  dus  meer  gedaan worden dan snoeien .  Concrete  
p laa t jes  z i jn  nog n iet  gemaakt .  De afge lopen jaren is  over igens  a l  s tev ig  gesnoeid .  Het  
Groenbeheersplan i s  in 2004 voor het  laa ts t  vastgeste ld  en herz ien ing zou in 2011 moeten 
volgen.  In 2004 is  dat  op bas is  van bee ldkwal i te i t  gedaan.  Er  i s  op bas is  van foto’s  en opin ie  
gekeken hoe dat  zou moeten en dat  gebeurt  nu weer .  Het  i s  dan moge l i jk  n iveaus te  k iezen.  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, v indt  het  be langr i jk  dat  de  raad een bee ld kr i jg t  met  
b i jbehorend budget  voor centrum,  bu itenwi jken en buitendorpen,  om gefundeerde keuzes te  
maken hoe schoon,  ve i l ig  en mooi  de  woon – en leefomgeving van Haren gewenst  is .  De heer  
Valkema ,  namens het  CDA, informeert  naar  het  invester ingskrediet  raadhuis  2011 en la tere  
jaren.  Burgemeester  Boumans  zegt  dat  het  invester ingskred iet  a l  vanaf  2007 in de begrot ing 
i s  opgenomen en in 2011 voorzien.  De heer  Valkema  vraagt  naar  de betekenis .  Er  i s  een 
nieuw gebouw met  een vol led ig  n ieuwe inr icht ing  en inventar i s  en dan wordt  €  200.000 ,00 
ext ra  u i tgeven.  Burgemeester Boumans  antwoordt  dat  n iet  €  200.000,00 wordt  u i tgegeven.  
Het  n ieuwe meubi la i r  moet  voor een dee l  betaa ld worden,  daar  i s  dekking voor nodig .   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  neemt aan dat  de vraag over  het  Nesc iopark 
betrekking heef t  op de t i jde l i jke  parkeervoorz iening .  Een comité  van omwonenden i s  
daarmee naar  bui ten gekomen en heef t  gevraagd waarom z i j  n ie t  eerder  betrokken waren.  De 
intent ie  van het  co l lege  is  dat  prec ies  op het  goede moment  te  doen.  Het  idee was dat  dat  nu 
het  moment  voor   i s .  In december  wordt  pas  gesproken over  p lannen maken.  Het  voor jaar  
s taa t  gepland voor de  u i tvoer ing .  De wethouder  heef t  met  de bezorgde  betrokkenen 
gesproken en er  z i jn  goede afspraken gemaakt .  
 
S cho r s ing  voor  h e t  g eb ru ik van e en  maa l t i j d  en  ov e r l e g  f ra c t i e s  
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6 .  Heropening raadsvergader ing  
De voorzit ter  heropent  de vergader ing.   
 
Twe ede  t e rmi jn  
7.  De raadsfract ies  reageren op e lkaar ,  de  aangekondigde  wi jz ig ingsvoorste l len  en mot ies  en 

d ienen hun e igen mot ies  en amendementen in  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, constateert  dat  de insteek van de  VVD door het  co l lege   
en naar  h i j  voe l t  door de raad  wordt  gedragen.  In de  begrot ing  i s  sprake van een kr imptoe-
s lag ,  daar  hoort  Kr impbele id  b i j ,  wanneer  kan de raad dat  tegemoet  z ien?  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  vraagt  naar  het  concept  duurzaam ve i l ig ,  waar in wegen 
z i jn  gecategor iseerd onder  andere  op u i tva lswegen.  Hoe verhoudt  z ich dat  tot  shared space .  
Waar  s taat  in  de begrot ing dat  vr i jwi l l igers  op afs tand worden gehouden? Voormal ig  
wethouder  Boekel  verte lde v i j f  jaar  ge leden dat  het  huid ige  inventar i s  mee zou gaan naar  het  
n ieuwe raadhuis .  B i j  la tere  navraag werd gezegd dat  u i t  de vervangende budgetten voldoende 
ge ld  was om het  inventar i s  te  beta len .  Hoe z i t  dat?  Zi t  in  het  bedrag  van € 100.000,00 voor 
het  Hendr ik  de Vr iesp lantsoen,  het  bedrag voor de avontuur l i jke  spee lp laa ts?  D66 is  
voornemens een aanta l  mot ies  amendementen in te  d ienen:  
 
Amendement  1 :  Ombuig ing raadsbudget .  Bes lu i t  de kosten voor de cater ing na  de raads-
vergader ing te  verminderen met  € 1 .000 ,00;  de  kostenposten kopieerkosten en inzet  onder-
s teuning tezamen te  verminderen met  €  5 .000,00 en het  budget  van de  rekenkamercommiss ie  
te  verminderen met  €  5 .000,00.  Ingediend door D66,  GVH, PvdA,  GL en Chr is tenUnie .  
 
Amendement  2 :  Reserver ing t i jde l i jke  i j sbaan jongste  jeugd.  Bes lu i t  een reserver ing te  maken 
in  de  begrot ing van 2011 van € 8 .000,00 om het  mogel i jk  te  maken op korte  termi jn een 
eenvoudige  i j sbaan aan te  leggen ter  grootte  van ca .  1 .500 m2 op een goed bere ikbare  p laats  
in  of  nabi j  Haren en de kosten te  dekken u i t  de  bespar ingen op het  raadsbudget .  Inged iend 
door D66,  GVH, GL,  PvdA,  CDA en Chr is tenUnie .  
 
Als  locat ies  worden de skatebaan bi j  Oosterhaar  of  de ve lden van VV Gorecht  aan de 
Oosterweg genoemd.  Volgens de brandweer i s  eenvoudig landbouwplast ic  met  een 
keerwal let je  of  zandwal len op te  spu iten.  Binnen een paar  dagen kunnen kinderen schaatsen.  
 
Amendement  3 :  Handhaven Star ters len ingen.  Bes lu i t  de  mogel i jkhe id tot  het  verkr i jgen van 
een star ters len ing te  handhaven en het  daarvoor beschikbaar  te  houden bedrag te  ver lagen 
naar  € 130.000,00.  De bespar ing is  in d i t  geval  n ie t  €13.780,00 maar  €  6 .890 ,00.  Ingediend 
door D66,  CDA en PvdA.  
 
Hier  i s  nog geen dekking  voor gevonden,  maar  mevrouw Legemaat  gaat  er  vanui t  dat  er  
voldoende overbl i j f t  van het  raadsbudget .  De voorzitter  heef t  meegerekend en zegt  dat  dat  
n ie t  het  geva l  i s .  
 
Mot ie  A:  Commiss ie  Bestuur l i jke  Vernieuwing over  raadsbudget .  Vraagt  de  commiss ie  
bestuur l i jke  vernieuwing een onderzoek in  te  s te l len naar  de  mogel i jkheden van ombuig ingen,  
dan we l  bezu in igen waar  het  de wi jze  en de f requent ie  van het  vergaderen van de  
gemeenteraad bet ref t .  Daarbi j  te  betrekken de vraag hoe de  gemeenteraad tot  bes lu i tvorming 
zou kunnen en moeten komen en we lke bes t lu i t  –  en bestuursvormen denkbaar  z i jn .  En nader  
te  bez ien welke indirecte  vergaderkosten gemaakt  worden en in  hoeverre  ook deze kosten 
onderdee l  zouden kunnen u i tmaken van ombuig ingen en bezu in ig ingen.  Inged iend door D66,  
PvdA,  GVH en Chris tenUnie .  
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Motie  B:  Budget  gesubs id ieerde  inste l l ingen.  Vraagt  het  co l lege  ervoor te  zorgen dat  e r  b i j  de  
beheersbegrot ing of  Buraps  nie t  wordt  b i j  geraamd.  De besprek ingen voor een n ieuwe 
meer jarenbeschikking  vroegt i jd ig  te  s tar ten en daarbi j  oog te  hebben voor  eventue le  over lap ,  
samenwerking ,  ef f ic iency en een bezinning op de kerntaken.  Inged iend door D66 en GVH. 
 
Mevrouw  Toxopeus ,  namens de PvdA, vraagt  of  mevrouw Legemaat  bedoe lt  dat  op a l le  
andere  be le idsonderde len van de  gemeente ,  wegenonderhoud,  groen etc ,  we l  b i j raming b i j  
Buraps  mogen?  Waarom wordt  spec if iek het  budget  gesubs id ieerde  inste l l ingen eru i t  ge l icht?  
De PvdA heeft  vert rouwen in het  co l lege .  Gezien de  f inanc ië le  s i tuat ie  za l  e r  in het  a lgemeen 
een be le id z i jn  om zeer  voorzicht ig  met  b i j ramingen en u i tzet t ingen om te  gaan.  Dat  ge ldt  
n ie t  a l leen voor  gesubs id ieerde inste l l ingen, maar  ook voor  wegenonderhoud,  kortom voor 
a l le  be le ids terre inen van de  gemeente .  Mevrouw Legemaat  heeft  afge lopen mei  een les je  in  
Burap ramingen ervaren en spreekt  de  hoop u i t  dat  mevrouw Toxopeus ge l i jk  kr i jg t .   
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  zegt  dat  de  wethouder  ook a l  heeft  aangegeven dat  het  
goed is  dat  de ve i l ighe id rondom bas isscholen versterkt  gaat  worden en een not i t ie  daarover  
bere ikt  de  raad in  november .   
 
Amendement  4 :  Verkeersve i l ige  bas isscholen.  Draagt  het  co l lege  op u i ter l i jk  juni  2011 een 
p lan van aanpak verkeersve i l ige  bas isscholen aan de gemeenteraad aan te  b ieden (over  
wanneer ,  b i j  we lke  school ,  we lke  maatrege len worden gerea l i seerd) .  De maatrege len te  
bekost igen u i t  de  bestaande invester ingsbudget ten “Maatrege len Verkeersve i l ighe id” 2011,  
2012,  2013 en 2014.  Ingediend door  PvdA,  D66,  GVH en GroenLinks .   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  n ie t  in de begrot ing  s taat  dat  de  rol  van 
vr i jwi l l igers  anders  wordt .  De PvdA heeft  van meerdere  kanten,  zowel  van medewerkers  van 
het  gemeentehuis  a ls  van de inste l l ingen gehoord dat  in  de  gesprekken over  de verplaats ing  
van het  Lokaa l  Loket ,  door  het  co l lege  is  gezegd dat  z i j  daar  n ie t  meer  met  vr i jwi l l igers  wi l  
werken.  De PvdA hoorde dat  van derden en v indt  het  daarom be langr i jk  deze informat ie  te  
contro leren b i j  de bron.  Hoe lopen de besprekingen.  In de begrot ing  v ie l  op dat  de 
verp laa ts ing van het  Lokaa l  Loket  naar  het  n ieuwe gemeentehuis ,  waar  de  PvdA niet  tegen i s ,  
a l leen onder  het  hoofdstuk bedr i j f svoer ing is  opgenomen.  Het  l i jkt  op d ie  manier  a l sof  de  
burgemeester  portefeui l lehouder  i s  geworden over  dat  Lokaa l  Loket .  De PvdA neemt aan dat  
wethouder  Groot  dat  i s  en dus  gaat  over  het  denken over  het  Wmo-loket .  B i j  doe lgroep 
gebruikers  zorg  s taat  n iets  over  een be le idswi jz ig ing op het  te rre in  van de inhoud van het  
zorg loket ,  daarom gaat  de PvdA er  vanui t  dat  het  col lege doorgaat  met  deze l fde  methode van 
werken.  Dus samenwerking tussen meerdere  organisat ies ,  de  welz i jnsorganisat ies  en ouderen-
adviseur  e tc .  en vr i jwi l l igers  d ie  meedraa ien.  Hoe z i t  het  nu echt?  In de eerste  termi jn gaf  de 
wethouder  aan nog geen u i tspraak over  het  gebruik  van vr i jwi l l igers  te  wi l len doen.   
 
Amendement  5 :  Brede  funct ie  en samenwerking Lokaal  Loket .  Bes lu i t  de brede  funct ie  van 
het  Loket  en de  daarbi j  geformuleerde doe ls te l l ingen,  inc lus ief  het  gebruik  van vr i jwi l l igers  
te  handhaven.  Draagt  het  co l lege  op om bi j  de herhuisvest ingvraag de  t i jd  te  nemen voor een 
zorgvuld ig  proces .  Daarbi j  in  over leg te  t reden met  de convenantpar tners  over  de eva luat ie  
van de jaren 2009 en 2010,  de  behaa lde  resu l ta ten,  de  meest  gewenste  werkwi jze ,  de  benodig-
de fys ieke  ru imte  en ICT voorz ien ingen voor  de medewerkers  en vr i jwi l l igers  e tc .  En daarbi j  
de Wmo adviesraad  vooraf  advies  te  vragen over  de randvoorwaarden waar  de herhuisvest ing  
aan zou moeten voldoen.  De raad op de hoogte te  houden van de  s tappen in  het  proces  
(eva luat ierapport ,  een eventuee l  n ieuwe bedr i j fsp lan.  Inged iend door PvdA en GroenLinks  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  e igenl i jk  afsche id wordt  genomen van de 
zest ien vr i jwi l l igers  d ie  nu act ief  z i jn  in  het  Lokaa l  Loket .  Dat  de  band met  Tor ion en andere  
organisat ies  daarmee verbroken wordt  i s  een s lechte  zaak .  De beantwoording van het  co l lege 
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inzake duurzaam bouwen was noga l  zwak.  Als  je  het  moet  hebben van toekomst ige bouwpro-
jecten gebeurt  er  deze col legeper iode n iets  aan duurzaam bouwen,  b i jzonder  jammer.  
 
Amendement  6 :  Ui ts te l  Woonplan en GVVP. Draagt  het  co l lege  op het  actua l i seren van het  
Woonplan en het  GVVP ui t  de begrot ing 2011 te  schrappen.  Inged iend door GroenLinks .   
 
Amendement  7 :  OZB verhoging.  Draagt  het  co l lege  op de OZB met een percentage van 4% 
te  verhogen ( inc lus ie f  2% inf la t ie ) .  Inged iend door GroenLinks en Chr is tenUnie .  
Het  co l lege s te l t  voor de reë le  verhoging van de OZB op nul  te  zet ten.  Eigenl i jk  wordt  door  
het  Ri jk v ia  de  macronorm geadviseerd dat  de  verhoging we l  maximaa l  3 ,5% kan z i jn .  In dat  
l i cht  i s  het  log isch,  vooru it lopend op de komende bezu in ig ingen,  en voorz ieningen d ie  ter  
d iscuss ie  worden geste ld  a l  vas t  de OZB effect ie f  met  2% te  verhogen.  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, informeert  naar  de  mot ivat ie  van deze verhoging.  Is  dat  
de angst  van GroenLinks dat  zaken in  de gemeente  n ie t  gef inanc ierd  kunnen worden? Is  dat  
het  idee  om van tevoren ie t s  b i j  e lkaar  te  harken om wat  minder  te  hoeven bezuinigen? De 
heer  Niezen  verwi js t  naar  de  in le id ing van de VVD waar in over  grote  bezuin igen d ie  nog 
zouden volgen werd  gesproken.  Dit  i s  vooru itdenken.  De heer  Terpstra  heeft  een andere  
manier  van voorui tdenken,  de  VVD wi l  eers t  k i jken of  de  kosten gereduceerd  kunnen worden 
en n ie t  op voorhand te  inkomsten te  verhogen.   
 
Amendement  8 :  Bezuin ig ing t rap l i f ten.  Draagt  het  co l lege  op de bezu in ig ing van €  15 .000,00 
op onderhoud van t rap l i f ten te  beperken tot  €  10.000,00 en €  5 .000 ,00 beschikbaar  te  houden 
voor  het  onderhoud van trap l i f ten.  Het  h ierdoor  ontstane tekort  kan gedekt  worden ui t  de 
aangekondigde extra  midde len u i t  de  septemberc i rcula i re .  De raad act ief  informeren a ls  er  
een tekor t  op het  b i jgeste lde budget  ontstaan.  Inged iend door  GroenLinks ,  D66,  GVH, PvdA 
en Chr is tenUnie  
Deze  bezu inig ing komt te  vroeg en het  gaat  h ier  om een kwetsbare  doe lgroep,  d ie  afhanke l i jk  
i s  van bepaalde f inanc ië le  midde len.  Doordat  de trapl i f ten in e igendom komen wordt  a l  een 
forse e igen b i jdrage  ge leverd.  Er i s  €  72.000 ,00 ext ra  inkomsten voor de Wmo bl i jk t  u i t  de 
septemberc ircula i re ,  daar  kan het  u i t  gedekt  worden.   
 
Mot ie  C:  Van Afkeuren.  Bes lu i t  Afkeur ing  u i t  te  spreken over  de hande lswi jze  van het  
co l lege inzake het  u i tvoeren van gewi jz igd  be le id zonder  het  budgetrecht  van de raad te  
erkennen.  Inged iend door  GroenLinks ,  CDA en GVH.  
Het  op een na zwaars te  midde l  dat  de raad  kan gebru iken.  Het  i s  bewust  geen mot ie  van 
wantrouwen,  maar  moet  echt  u i t spreken dat  d i t  eens  en nooit  weer  is .  Elk z ichze lf  
respecterend raads l id  zou deze mot ie  d ienen te  ondertekenen.  De verhouding tussen raad  en 
col lege i s  in  het  ged ing.  Het  spreekt  hee l  duidel i jk  u i t  dat  het  co l lege  de raad ser ieus  d ient  te  
nemen en z ich daarnaar  te  gedragen.  Graag verneemt de heer  Niezen van de andere  f ract ies  
waarom z i j  h ier  n iet  aan meedoen.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, i s  n iet  tevreden over  het  parkeren en de  beantwoord ing 
door de wethouder .  Vor ig  jaar  i s  het  herz ien van het  parkeerbe le id in  de raad besproken.  Om 
op een fatsoenl i jke  manier  de tar ieven vast  te  s te l len ,  het  be le id  ten aanzien van vergunning-
houders  en het  be le id van parkeren door e igen personee l  tegen het  l icht  te  houden.  Het  par -
keerbe le id  d ient  eerst  in december de raad  aangeboden te  worden,  a lvorens tar ie fsaan-
pass ingen te  doen.  Het  antwoord van de wethouder  i s  n iet  correct .  In 2000 is  een parkeer-
be le id  afgesproken.  In 2001 is  het  parkeerbe le id  geëva lueerd en herbevest igd .  De tar ieven 
z i jn  u i ts lu i tend ingevoerd voor het  reguleren van de parkeerdruk.  De vergunninghouders  in 
de  schi l s t ra ten z i jn  expl ic ie t  vr i jges te ld  van kosten.  Dat  i s  een bewuste  keuze  geweest .  Het  
antwoord van de burgemeester  over  €  200.000,00 invester ing in  vaste  inventar i s  van een 
n ieuw raadhuis  in  2011 is  n ie t  bevredigend.   
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Amendement  9 :  Star ters lening.  Bes lu i t  met  een a l te rnat ieve rege l ing te  komen d ie  
aantrekke l i jk  i s  voor  s tar ters .  Inged iend door CDA, GroenLinks ,  GVH en de Chr is tenUnie .  
 
Amendement  10:  Grat is  vergunningen in de schi l s t ra ten.  Bes lu i t  de  voorgeste lde maatrege l  te  
schrappen ui t  de  conceptbegrot ing.  Dekking te  v inden b innen het  product  34:  vergunning 
ver lenen bedr i jven.  Nieuw parkeerbe le id  te  formuleren en deze not i t ie  aan te  b ieden aan de 
raad.  Ingediend door CDA en GVH.  
 
Amendement  11:  GHHC, Bes lu i t  de z insnede op b ladz i jde 49 te  schrappen.  Inged iend door 
CDA en GroenLinks .  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, merkt  op dat  in  het  raadsber icht  2010-12 melding i s  
gedaan.  Gaat  het  h ier  om de inhoud,  het  wel  of  n iet  wi l len hebben van het  v ie rde ve ld of  
a l leen om de procedure?  De heer  Valkema  zegt  dat  het  CDA de inhoud graag  in  de raad  had 
bed iscuss ieerd  op bas is  van een voorste l ,  zoa ls  in  2009 met  e lkaar  i s  afgesproken.  Achteraf  
met  een begrot ing 2011 een krediet  voor  een invester ing in 2010 vasts te l len is  onmogel i jk ,  
dus i s  het  proceduree l  onju is t  zo’n z insnede in de begrot ing op te  nemen.  
 
Amendement  12:  Buurtbudget .  Bes lu i t  te  komen met  voorste l len over  de  inzet  van wi jkraden.  
Buurtbudgetten z ichtbaar  te  maken in  de begrot ing ,  zodat  deze herkenbaar  worden besteed 
aan problemen in wi jken,  dorpen en buurten.  Ingediend door CDA,  GVH en Chr is tenUnie .   
 
Amendement  13:  Invester ingen 2011.  Bes lu i t  he t  invester ingskred iet  vervanging vaste  
inr icht ing  raadhuis  2011 en la tere  jaren te  schrappen.  Inged iend door het  CDA. 
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, heeft  de  eva luat ie  over  het  parkeren ge lezen en gez ien dat  de  
doe len van het  raadsbes lu i t  om betaa ld  parkeren in te  voeren in Haren a l les  te  maken hadden 
met  handhaving van de  reguler ing van de lang parkeerders .  Die  kosten moeten betaa ld  
worden en daar  hoef t  de  gemeente  geen winst  op te  maken.   
 
Amendement  14:  Parkeertar ief .  Bes lu i t  de voorgeste lde maatrege l  te  schrappen u i t  de 
conceptbegrot ing en nieuw parkeerbe le id  te  formuleren en deze not i t ie  aan te  b ieden aan de 
raad.  Ingediend door GVH en CDA  
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  of  GVH bere id i s  het  amendement  aan te  
passen,  ingeva l  z i j  de  tar iefsverhoging accepteert ,  door in p laa ts  van kor t ,  l ang parkeren 
extra  te  be lasten?  
 
Amendement  15:  Hendr ik  de  Vr iesp lantsoen.  Bes lu i t  de  voorgeste lde  €  100.000,00 te  goede 
van a l le  groen onderhoud te  la ten komen.  Inged iend door GVH.  
GVH is  n ie t  overtu igt  van de urgent ie  van deze  reconstruct ie .  Zeker  a l s  op andere  p lekken 
het  groen onderhoud geëxtens iveerd gaat  worden.  Wanneer  moet  de reconstruct ie  gereed 
z i jn?  Is  daar  een t i jdpad voor?  Wat  z i jn  de exacte  p lannen?  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  heeft  nog een paar  vragen.  Hoe verhoudt  het  
verminderen van rapportages  z ich met  de contro lerende  rol  van de  raad.  Hoe waarborgt  het  
co l lege dat  de raad  voldoende informat ie  b l i j ft  kr i jgen?  Wel l icht  kan dat  le iden tot  het  
verminderen van het  aanta l  dure  raadsvragen.  Verder  heeft  de heer  Berends  gevraagd naar  de 
tar ieven van de  begraafplaats .  In hoeverre  i s  de  Eshof  betrokken b i j  de  toerekening van de 
kosten?  Wat houdt  het  s l immer  contro leren aan de poort  b i j  de aanvraag van een socia le  
u i tker ing in?  Tot  s lot  i s  gevraagd naar  de  geograf i sche aanduid ingen Haren-West  e tc .  De heer  
Berends zou daar  graag  de Harense maat  in  betrekken.  Al  d i t  soort  ongedef in ieerde termen 
le iden tot  e inde loze  d iscuss ies .   
 
s cho r s ing  
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8  React ie  col lege  
Wethouder Siel ing ,  namens het  col lege ,  s te l t  voor  de  betekenis  van s l immer aan de poort  
schr i f te l i jk  toe te  l ichten.  Mocht  de  raad daar  nog nader  op terug wi l len komen dan i s  daar  in  
een van de  volgende raads  – of  commiss ievergader ingen ge legenheid  voor .   
Mot ie  B vraagt  het  col lege  ervoor  te  zorgen dat  er  b i j  de  beheersbegrot ing  of  buraps  n ie t  
wordt  b i j  geraamd en de meer jaren beschikk ing vroegt i jd ig  te  s tar ten.  Het  co l lege  s taat  daar  
pos i t ief  tegenover ,  omdat  het  haar  intent ie  i s  om en b i j  gesubs id ieerde inste l l ingen en b i j  
andere  posten n iet  te  gaan bi j  ramen.  Het  co l lege s te l t  voor  de mot ie  op die  manier  over  te  
nemen.  Over  amendement 2 ,  de reserver ing  voor  de  t i jde l i jke  i j sbaan voor  de  jongste  jeugd,  
graag een toe l icht ing op de onderbouwing van € 8 .000 ,00.  Verder  wordt  de suggest ie  gedaan 
om op de  ve lden van VV Gorecht  een t i jde l i jke  i j sbaan aan te  leggen.  De VV Gorecht  
voetba l t  het  komende se izoen daar ,  ook tussen vr iezen en dooien in .  De wethouder s te l t  voor  
dat  onderdee l  te  schrappen.  Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  v indt  dat  pr ima.  Mevrouw 
Bachman ,  namens D66,  heef t  een schat t ing  gemaakt  op bas is  van de mater ia len,  uren 
grondwerk en huur van een to i le tvoorz iening voor  ongeveer  twee weken.  Wethouder Siel ing  
zegt  dat  het  co l lege h ier  sympathiek tegenover  s taat .  Het  co l lege  raadt  het  amendement  OZB 
verhoging af ,  omdat  z i jn de  inwoners  l i ever  n iet  be last  met  ext ra  u i tgaven.  Over  GHHC is  
rede l i jk  informat ie  gewisse ld  en d iscuss ie  gevoerd .  In de begrot ing i s  een passage 
opgenomen.  De col lege v indt  d i t  over igens n iet  de gebru ike l i jke  weg voor  de totstandkoming 
van de  bes lu i tvorming.  Het  co l lege za l  deze  weg in de  toekomst  absoluut  n iet  ingaan.  Het  
col lege heeft  geprobeerd ui t  te  leggen voor  welke omstandigheden z i j  s tond ,  de raad daarover  
ge ïnformeerd en op bas is  daarvan de afweg ing gemaakt  en u i tgevoerd.  Het  verd ient  n iet  de 
schoonheidspr i js ,  maar  daarbi j  z i jn we l  de  argumenten en omstandigheden benoemd d ie  een 
ro l  hebben gespee ld .  Het  amendement  wordt  a fgeraden.  De heer  Terpstra ,  namens de VVD, 
vraagt  of  de gevolgde  procedure  in  de begrot ing jur id isch wel  of  n ie t  kan?  Wethouder 
Siel ing  zegt  dat  a l s  de  raad bes lu i t  vandaag dat  ext ra  ge ld  beschikbaar  te  s te l len ,  het  kan.  
Dan i s  het  een procedure d ie  achteraf  gedekt  wordt  door  de gemeenteraad.  De heer  
Valkema ,  namens het  CDA, zegt  dat  er  normaa l  een raadsvoorste l  komt,  op bas is  daarvan 
d iscuss ieer t  de raad  en komt de raad tot  een oordee l  en stemt in met  een b i jbehorend budget .  
Daarmee wordt  een invester ingskrediet  vastgeste ld  voor  een boekjaar  2010.  Hier  wordt  
gesproken over  het  boekjaar  2011 en wordt  achteraf  toestemming gevraagd om het  budget ,  
dat  het  co l lege  a l  heeft  u i tgegeven,  maar  waarover  de  raad n iet  heeft  kunnen bes lu i ten,  goed 
te  keuren.  Er  i s  maar  één route :  op een correcte  wi jze  de  begrot ing 2011 vasts te l len ,  zonder  
deze z insnede en dan a lsnog naar  de raad  te  gaan met  een voorste l  waar in de raad  wordt  
gevraagd een voorste l  krediet  voor  2010 te  accorderen.  Wethouder Sie l ing  zegt  dat  de  
ambte l i jke  organisat ie  heef t  gezegd dat  de  h ieru i t  voortv loe iende las ten voor  het  eers t  
betrekking hebben in het  jaar  2011,  om die  reden i s  het  opgenomen in de begrot ing 2011.  
Anders  was  het  in de  tweede burap opgenomen,  d ie  onlangs  in de  raad is  behandeld .  De heer  
Valkema  noemt d i t  een mooie  drogreden van het  ambte l i jk  apparaat  en zeer  onzorgvuld ig  
r icht ing wethouder .  Met  e lke  invester ing in en ig  jaar  i s  het  zo dat  de kapi taa l las t  volg t  in  het  
jaar  daarna .  Wethouder Siel ing  vraagt  de  indieners  wat  z i j  inhoudel i jk  v inden van de aanleg  
van het  v ierde vol  waterve ld .  Daar  heef t  de  wethouder  de afge lopen maanden geen woord 
over  gehoord.  De heer  Valkema  merkt  op dat  h ierover  de  begrot ing wordt  gesproken.  Dan is  
het  las t ig  inhoudel i jk  een verhaa l  te  gaan houden over  het  v ierde  waterve ld .  Het  CDA stoort  
inhoudel i jk  dat  in  september  2009 is  bes loten to t  een semi-waterve ld ,  vervolgens  de  raad een 
raadsber icht  ontvangt  voor  de  aanleg  van een waterve ld om daarna te  constateren dat  een vol  
waterve ld  is  aange legd voor  € 200.000,00 meer .  Daar  i s  n ie t  met  de raad  over  gediscuss ieerd 
en is  bes loten .  Wethouder Siel ing  zegt  dat  d i t  fe i te l i jk  onju is t  i s .  De wethouder  heef t  
du ide l i jk  in  het  raadsber icht  aangegeven dat  de intent ie  van de raad  t i jdens de behande l ing is  
geweest  om een ve ld aan te  leggen met  een ondergrond voor een vol  waterve ld .  Dat  i s  door 
de vol ta l l ige  raad  overgenomen en dat  i s  u i tgevoerd  en daarmee i s  voldaan aan het  
amendement dat  door de vol ta l l ige  raad  is  aangenomen.  De heer  Niezen ,  namens 
GroenLinks ,  zegt  dat  de  raad een raadsbes lu i t  heeft  genomen waar in een aanta l  aannames 
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z i jn  gedaan.  Eén daarvan was dat  e r  een maximaal  budget  was afgestemd en een tweede dat  
GHHC een substant ië le  b i jdrage  zou leveren.  Daar  i s  de heer  Niezen zeer  in te leurgeste ld .  
Het  is  ook bi jzonder  dat  de  wethouder  nu pas  de mening van de  raad vraagt .  Voor 
GroenLinks  i s  het  zo a ls  een c lub groe i t  met  voora l  jeugd,  dat  het  zeer  moei l i jk  te  
verantwoorden is ,  ook naar  de  andere sportverenig ingen in Haren,  dat  er  zo ’n  extra  bedrag 
naar  deze verenig ing i s  gegaan.  GroenLinks  had om die  reden tegen kunnen s temmen,  maar  
heeft  d ie  overweging niet  kunnen maken.  De argumenten konden nie t  worden gewogen en de  
raad i s  n iet  in  de ge legenhe id geste ld  om de  afwegingen te  de len.  De raad had daar  misschien 
in  bredere  z in  anders  tegenaan gekeken en dat  i s  onmogel i jk  gemaakt .  Het  i s  zeer  zwak dat  
het  co l lege ,  nu z i j  weet  dat  er  geen mot ie  van wantrouwen wordt  ingediend,  en de  raad 
u i te inde l i jk  respecteer t  wat  er  i s  gebeurd,  nog niet  durft  toe  te  geven dat  z i j  een fout  heeft  
gemaakt .  Door excuses  aan te  b ieden en aan te  geven daarvan te  leren.  Dat  s ier t  he t  col lege 
n iet .  Wethouder Siel ing  s te l t  het  zeer  op pr i j s  dat  GroenLinks een mening geeft .  In de  
eers te  woorden heef t  de  wethouder  a l  gezegd dat  d i t  n ie t  de  gebruike l i jke  weg is  en ook niet  
de weg d ie  het  col lege in  te  toekomst  wi l  volgen.  Daarmee worden geen excuses  gegeven,  
maar  wordt  geprobeerd begr ip te  vragen voor  de afweg ingen en wi jze  van u i tvoeren.  De heer  
Valkema  zegt  dat  de  wethouder  de raad heeft  onthouden om de inhoude l i jke  d iscuss ie  te  
kunnen voeren.  De heer  Valkema weet  n ie t  wat  het  CDA gekozen zou hebben.  Op bas is  van 
s tukken kom je  tot  een bepaalde  conc lus ie .  Die s tukken heeft  het  CDA niet  ontvangen en 
daar  dus geen spec i f ieke  mening over  kunnen vormen.  Waarschi jn l i jk  wat  het  CDA 
meegegaan,  maar  de manier  waarop het  gegaan is  werpt  het  CDA verre  van z ich,  dat  i s  eens 
en n iet  weer .  Wethouder Siel ing  waardeert  het  zeer  dat  het  CDA een mening verkondigt .  
Het  co l lege s taat  pos i t ief  tegenover  de intent ie  d ie  b l i jkt  u i t  het  amendement  buurbudget .  
Daar  waar  een wi jkraad is ,  wi l  he t  col lege daar  het  komende jaar  invu l l ing  aangeven en een 
budget  voor vr i jmaken.  Het  co l lege s te l t  voor dat  z ichtbaar  te  maken in  de burap.   
 
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  z i j  meegaat  in  het  amendement  verkeers-
ve i l ighe id  rondom bas isscholen.  Het  s lu i t  aan b i j  de  not i t ie  d ie  de  raad in  november  bere ikt :  
“Vei l ig  overs teken in  Haren”.  In de  not i t ie  z it  ook een s tukje  over  de verhouding shared 
space ten opzichte  van de wegen categor iser ing.  Die  not i t ie  b iedt  moge l i jkhe id  tot  nadere  
d iscuss ie  daarover .  In amendement  5 ,  de  brede funct ie  en samenwerking van het  Lokaa l  
Loket ,  wordt  een aanta l  overwegingen gegeven en het  co l lege opgedragen onder  andere  tot  
het  formuleren en handhaven van een brede funct ie  van het  Lokaa l  Loket .  In het  coal i t ie -
programma is  gezegd dat  het  col lege graag her i jk ing van de we lz i jnsorganisat ie  Tor ion wi l  en 
herz iening  van het  Lokaa l  Loket .  Het  co l lege  probeert  dat  proces  zorgvuld ig  te  bewande len.  
Daarbi j  wordt  ook met  de  convenantpartners  en met  de  Wmo Adviesraad over leg  gevoerd .  In 
het  voor jaar  2011 bere ikt  de  raad h ierover  een voorste l .  Het  col lege  probeert  inderdaad op 
een zorgvuld ige  manier  te  k i jken naar  een breed loket  en ook wordt  zorgvuld ig  gekeken naar  
de  pos i t ie  en ro l  d ie  vr i jwi l l igers  daarb i j  zouden kunnen spe len.  De vr i jwi l l igers  vormen een 
onmisbare  factor  b innen het  welz i jnsbe le id .  Dat  s taat  boven k i j f .  Het  co l lege  onderzoekt  hoe 
dat  z ich verhoudt  a ls  het  he le  terre in  wordt  overz ien en her i jk t .  Mevrouw Toxopeus ,  namens 
de PvdA,  merkt  op dat  eerder  in de raad d iscuss ie  i s  geweest  over  wanneer  het  manifest  
vertaa ld  zou worden in een co l legeprogramma.  Dat  zou in deze begrot ing worden vertaa ld .  
Daarom was de  PvdA benieuwd naar  wat  het  co l lege  zou verwoorden in deze begrot ing over  
de  bedoel ingen met  het  Lokaa l  Loket ,  maar  e lk woord ontbreekt  b i j  het  hoofdstuk zorg .  De 
PvdA is  bezorgd.  In de  eerste  termi jn wi lde de wethouder  geen u i t spraken doen over  inzet  
van vr i jwi l l igers  of  we lke  beroepskrachten worden ingezet .  Nu zegt  de  wethouder  dat  
zorgvuld ig  wordt  gekeken,  maar  ook dat  her i jk ing plaatsv indt .  Gaat  het  co l lege  het  
convenant  openbreken rond het  Lokaa l  Loket?  Dat  hoort  de raad toch te  weten? Via  d i t  
amendement  hoopt  de PvdA iets  meer  zekerheid  te  kr i jgen dat  funct ie ,  inhoud en samen-
werking conform oude doels te l l ingen worden gehandhaafd .  Her i jk ing van het  we lz i jnsbe le id  
i s  van la tere  orde ,  het  col lege wi l  eerder  a l  het  Lokaa l  Loket  veranderen.  De PvdA wi l  
zekerhe id over  hoe dat  gedaan wordt .  Wethouder Groot  v indt  het  Lokaa l  Loket  n iet  een op 
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z ichze l f  s taand iet s .  Het  hoort  b i j  f ront  –  en backoff ice ,  Wmo voorzieningen in hu is .  
Mevrouw Toxopeus  merkt  op dat  het  voor de raad ook n iet  ie t s  i s  wat  op z ichze lf  s taa t .  Het  
i s  dee l  van het  Wmo be le id ,  ze l fs  van het  Wmo be le idsplan dat  de raad  heeft  aangenomen.  
Als  het  co l lege  vas tges te ld  be le id  wi l  wi jz igen,  moet  z i j  met  een voorste l  komen.  Wethouder 
Groot  zegt  dat  dat  in  een te  vroeg s tad ium komt.  Amendement 8 ,  de bezu inig ing op de 
t rapl i f ten wordt ,  gez ien de meerderhe id in de  raad,  door het  co l lege overgenomen.  
Amendement  14,  de  parkeer tar ieven,  het  co l lege  kan n iet  meegaan in het  voorste l  om eerst  
n ieuw parkeerbe le id  te  formuleren,  een not i t ie  aan de raad  aan te  b ieden en de  voorgeste lde 
maatrege len op d i t  moment  te  schrappen.  Zoals  in  de eers te  termi jn aangegeven zou de 
wethouder  graag  tot  herz ien ing van het  GVVP komen en daar  het  parkeerbe le id in 
meenemen.  Het  lang  en kort  parkeren,  vergunningen e tc .  zouden daar  een p lek in kr i jgen.  De 
verhoging van €  0 ,10 pas t  in de parkeernota  2000.  Mevrouw Sloot ,  namens GVH, s te l t  voor  
het  amendement  anders  te  formuleren:   
 
Amendement  14A:  Parkeer tar ie f .  Bes lu i t  he t  tar ief  voor  lang parkeren te  verhogen met  
maximaa l  €  0 ,10 en het  ta r ief  voor kort  parkeren niet  te  verhogen.  Inged iend door GVH, 
CDA en GroenLinks  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, l icht  toe  dat  nu voorgeste ld wordt  het  eerste  ha l f  uur  
met  €  0 ,10 te  verhogen.  Dat  b l i j f t  op het  hu idige tar ief  gehandhaafd.  Het  tar ief  na het  ha l f  
uur  wordt  dan met  maximaa l  € 0 ,10 verhoogd.   
 
De heer  Sprenger ,  namens het  CDA, vraagt  naar  de dekking van het  voorste l  en wanneer  
komt de  nota  van verkeer?  Wethouder Groot  zegt  dat  deze in  de Bele idsbegrot ing 2011 
s taa t .  De heer  Terpstra ,  namens de  VVD, informeert  naar  de vergunning schi l s t raten.  Op d i t  
moment wordt  voorgeste ld een tar ie f  van €  40,00 voor de  schi l s t raten in te  voeren.  Waarom 
is  p lotse l ing een tar ief  nodig?  Wat  denkt  de  wethouder  h iermee te  bere iken?  Wethouder 
Groot  denkt  daarmee de schi l s t raten te  vr i jwaren van parkeerders  d ie  daar  n iet  wonen.  
Anders  wordt  de  parkeerover las t  van het  centrum ver legd naar  de  oml iggende schi l len.  De 
heer  Terpstra  vraagt  of  de wethouder  n iet  twee zaken door e lkaar  haa l t ,  een vergunning voor 
schi ls t ra ten en de a lgemene ontheff ingsvergunning voor loodgieters  en derge l i jke?  Als  het  
a l leen om de bewoner van de schi l s t ra ten gaat ,  waarom moet  dat  p lotse l ing  €  40,00 kosten?  
Wethouder Groot  probeer t  aan te  geven dat  schi l s t raten ook tot  het  centrum behoren.  Als  
naar  oml iggende gemeentes  wordt  gekeken dat  bl i jkt  het  hee l  gebruike l i jk  dat  in schi lbuurten 
met  vergunningen wordt  gewerkt .  De heer  Valkema  zegt  dat  het  verhaa l  n iet  ju is t  i s .  De 
schi ls t ra ten hebben parkeerverboden.  Op die  manier  wordt  de parkeerdruk daar  gerege ld en 
daarom hebben de bewoners  een vergunning om daar  te  parkeren.  Dat  wordt  tot  nu toe grat i s  
gedaan.  Nu wordt  geprobeerd de parkeerdruk in  de schi l s t raten te  rege len door de bewoners  
daarvoor  te  la ten beta len.  De heer  Niezen ,  namens GroenLinks en bewoner  van een 
schi l s t raat ,  zegt  dat  de schi l s t ra ten ju is t  goed werken omdat  het  sch i ls t raten z i jn .  Daarvoor 
was er  parkeerover las t ,  nu niet  meer .  Dest i jds  hebben de bewoners  ze l f  kunnen meebes l i ssen 
over  het  invoeren van schi l s t raten.  Daar  i s  toe bes loten onder  de  condit ie  dat  dat  geen 
kosten voor de bewoners  zou opleveren.  De l i jkt  een sne l le  p lukact ie  van het  co l lege ,  om 
even ge ld  te  innen en geen handige act ie .   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  neemt amendement 3 ,  handhaven s tar ters lening over .  
Amendement  6 ,  u i t s te l  Woonplan GVVP wordt  ontraden,  het  co l lege  wi l  zo sne l  mogel i jk  
ac tua l i seren.  Amendement 9 ,  wordt ,  door overname van amendement 3 ,  ontraden.  De heer  
Valkema, namens het  CDA, vraagt  waarom amendement  9  wordt  ontraden.  In verkiez ings-
t i jd  was  D66 één van de par t i jen d ie  z ich s terk maakte  voor a l ternat ieve  rege l ingen om 
woningen voor jongeren te  bevorderen.  Wethouder Pek  antwoordt  dat  het  ju is t  i s .  In het  
manifest  s taat  dat  koopconstruct ies  worden aanbevolen.  Het  co l lege wi l  dat  samen met  de 
woningcorporat ies  doen.  Daarbi j  d ient  de  woningcorporat ie  een woning met  kort ing aan te  
b ieden en a ls  de woning wordt  doorverkocht  met  de verkopende part i j  a f  te  rekenen.  Het  
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col lege i s  het  eens dat  e r  ie t s  moet  worden geboden voor s tar ters ,  maar  op d i t  moment  i s  het  
voldoende a l s  er  enerz i jds  een s tar ters len ing geha lveerd overe ind bl i j f t  en anderz i jds  met  
woningcorporat ies  afspraken over  de koopconstruct ies  te  maken.  De heer  Valkema  merkt  op 
dat  dat  prec ies  i s  wat  het  CDA vraagt ,  namel i jk  dat  de  gemeente  in  gesprek gaat  met  de 
woningcorporat ies ,  om a l ternat ieve rege l ingen,  met  name koopconstruct ies  te  bevorderen.  
Dan heeft  de gemeente daar  een act ieve rol  in .  Waarom wordt  het  amendement  ontraden?  
Wethouder Pek  zegt ,  a ls  het  zo is  dat  door  met  woningcorporat ies  te  praten over  koopcon-
s truct ies  en door deze star ters len ing enigsz ins  te  handhaven het  amendement wordt  
u i tgevoerd,  dan staat  de wethouder  daar  achter .  Dan i s  het  amendement  overbodig .  De heer  
Sprenger ,  namens de  PvdA, vu l t  aan dat  het  n ie t  a l leen woningcorporat ies  maar  ook ze lf -
bouwers  kunnen z i jn en andere  mogel i jkheden.  Het  col lege  gaat  akkoord met  de  s tar ter -
leningen,  waar  nog we in ig  gebruik van is  gemaakt .  Het  col lege  zou tege l i jker t i jd  kunnen 
onderzoeken we lke  andere  mogel i jkheden er  z i jn .  Wethouder Pek ,  heeft  een en ander  
verkeerd  ge ïnterpre teerd en s taat  vol led ig  achter  deze rege l ing .  Het  col lege  gaat  op zoek naar  
manieren om starters  naar  Haren te  kr i jgen,  dat  maakt  ook onderdee l  u i t  van het  manifes t .  
Dit  past  in  het  bestaande be le id  en bi j  de  afspraken in het  manifest .  De heer  Valkema  
begr i jpt  dat  de  wethouder  act ief  op zoek gaat  naar  andere  rege l ingen d ie  aantrekke l i jk  z i jn  
voor  s tar ters  op de woningmarkt .  Dat  i s  een toezegging .  Het  amendement  wordt  ingetrokken,  
want  het  col lege  neemt hem in brede z in  over .   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de heer  Berends terecht  constateer t  
dat  oude afspraken inzake begrafenisrechten worden losge laten.  Het  gaat  h ier  a l leen om de  
Harenerhof ,  n iet  om de kosten van de Eshof .  In het  ver leden was er  de afspraak dat  de  
gemeente  50% van de  kosten zouden leggen b i j  de nabestaanden,  dat  wordt  60%. Dat  
betekent  dat  de  gemeente  nog s teeds  40% sponsort .  De vasts te l l ing van de Verordening 
waar in  de begrafenisrechten per  a fgenomen product  komt terug in  de raad.  De heer  Berends ,  
namens de Chr is tenUnie ,  wi l  dat  zeer  duidel i jk  constateren.  Hier  i s  vee lvuld ig  over  
gesproken in de raad .  Haren zat  hoog in de boom met de  kosten en de Harenerhof  i s  een 
dure begraafp laa ts ,  ook qua onderhoud en inr icht ing .  Hiermee wordt  een langgekoesterde  
wens van de raad  losge laten.  De Chr is tenUnie  i s  daar  n iet  voor .  
Burgemeester  Boumans  verwi js t  het  CDA en D66,  inzake amendement 13,  graag naar  
Raadsber icht  2009-20.  Hier in is  u i tvoer ig  u i tge legd hoe het  z i t  met  de  verhuiz ing ,  wat  het  
budget  is  en wat  de  kosten voor het  meubi la i r  z i jn .  In het  vroege voor jaar  van 2009 is  een 
presentat ie  over  de  n ieuwbouw gemeentehuis  gegeven.  Dat  r iep vragen op over  de  kosten d ie  
gepaard zouden gaan met  de inr icht ing .  Voormal ig  wethouder  Boeke l  heef t  a l t i jd  gezegd dat  
de raad  voor de  11 ,3  mi l joen euro een casco gemeentehuis  zou kr i jgen.  Intussen i s  gesproken 
over  de  inr icht ing .  Er z i jn  afweg ingen gemaakt  of  het  verstandig  zou z i jn  om met  het  hu id ige 
meubi la i r  naar  de  n ieuwbouw te  gaan,  mede tegen de achtergrond dat  er  a l  t ien ,  v i j f t ien jaar  
n ie t  meer  in meubi la i r  ge ïnvesteerd i s .  Met  ingang van de begrot ing 2007 i s  ge ld   opgenomen 
in  de  begrot ingen.  Met  ingang van 2009 g ing het  om € 100.000,00 in 2010 om € 50.000,00 en 
in  2011 € 200.000,00.  Daarmee i s  dekking aan de inr icht ing  van het  gemeentehuis  gegeven en 
a l t i jd  door de raad  geaccordeerd.  Het  zou vreemd z i jn  a ls  de  raad  daar  nu van zou afwi jken.  
De raad is  daar  in mei  2009 u i tgebre id  over  ge ïnformeerd .  De heer  Valkema  vraagt  waarom 
er  in  la tere  ja ren in  de meer jarenbegrot ing ook nog invester ingskredie ten voor inr icht ing in 
het  n ieuwe raadhuis  s taan .  Op het  moment van overgaan z i jn  inr icht ing en gebouw compleet .  
De eerste  t ien jaar  z i jn  we dan gevr i jwaard van forse  invester ingen in het  n ieuwe 
gemeentehuis .  Hoe z i t  het  met  de la tere  jaren? De invester ingskredieten van d i t  raadhuis  z i jn 
in  de begrot ing b l i jven staan om budgetta i re  ru imte  te  creëren voor het  n ieuwe raadhuis .  Is  
d i t  bedrag nu de invester ingskredieten d ie  oud z i jn  voor d i t  gebouw of  d ie  n ieuw z i jn  voor  
het  n ieuwe gebouw? Burgemeester Boumans  heeft  dat  aan de hand van het  voornoemde 
raadsber icht  geprobeerd u i t  te  leggen.  Het  bedrag i s  in  de  begrot ing 2011 opgenomen en 
vanaf  2007 aan de raad gemeld .  In 2009 is  dat  nogmaals  aan de orde  geweest .  In het  
amendement  l ig t  de  suggest ie  dat  het  om een totaa l  n ieuwe s i tuat ie  gaat ,  d ie  de  raad bi jna  
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verrast .  Dat  i s  n iet  te  sporen met  de s tape l  aan informat ie  d ie  r icht ing  raad is  gegaan.  Ten 
aanzien van de reconstruct ie  van het  Hendr ik de  Vr iesp lantsoen.  Daar  i s  het  bedrag van  
€  50.000,00 n ie t  in opgenomen.  Dit  budget  is  eerder  vastgeste ld .  Naar  aanle id ing van de 
inbreng van een aanta l  f rac t ies  kan het  co l lege z ich voorste l len dat  de raad  dat  een 
substant iee l  bedrag v indt ,  zeker  gez ien het  voorste l  de  budgetten te  gaan bevr iezen.  Het  
co l lege za l ,  a l s  z i j  tot  een inr icht ingsplan komt,  h iermee terugkomen naar  de raad .  Dat  ter  
bes lu i tvorming voor leggen en pas  dan overgaan tot  bested ing van het  bedrag .  Het  co l lege  
v indt  het  van wezenl i jk  be lang dat  het  bedrag gereserveerd bl i j f t  in de  begrot ing .  Met  de  raad 
wordt  afgesproken n ie t  tot  aanwending van de midde len over  te  gaan a lvorens de  raad  
daartoe een concreet  voors te l ,  om de inr icht ing een bepaa lde vorm te  geven,  heef t  
geaccordeerd.  Als  de raad zegt  dat  om hem moverende redenen n iet  te  wi l len ,  dat  za l  het  
kred iet  n iet  worden aangewend.  De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  begr i jpt  dat  d iverse  
scholen a l  bez ig  z i jn geweest  met  inr icht ing van de avontuur l i jke  spee l tu in .  Het  co l lege  
wordt  met  k lem gevraagd wanneer  het  inr icht ingplan voor  het  Hendr ik de Vr iesp lantsoen 
komt,  daaraan de  avontuur l i jke  spee lp laats  te  koppe len.  De heer  Valkema  conc ludeer t  dat  
het  co l lege  toezegt  de invester ing voor het  Hendr ik de  Vr iesp lantsoen aan te  merken a l s  
s terre t jeskred iet .  Wethouder Groot ,  namens het  co l lege ,  kan z ich v inden in de  woorden van 
de  heer  Sprenger .  Kinderen hebben een jaar  ge leden hun v is ie  op de natuur l i jke  spee lplaats  
mogen los la ten.  Het  wordt  hoog t i jd  dat  er  een plan voor komt.  Burgemeester  Boumans  
merkt  op dat  het  een het  ander  n iet  u i t s lu i t .  Als  de raad  bes lu i t  he t  bedrag van € 100.000,00 
n ie t  beschikbaar  te  s te l len,  dan zou nog s teeds  € 50.000,00 beschikbaar  z i jn  voor de 
avontuur l i jke  spee lp laats .  Het  i s  mooier  het  integraa l  te  doen,  omdat  daardoor  winst  bere ikt  
kan worden.  Het  co l lege za l  ervoor zorgen dat  de raad  t i jd ig  een bes lu i t  kan nemen.  Mevrouw 
Sloot ,  namens GVH, t rekt  het  amendement  in .   
 
Grif f ier  Lambeck  zegt  dat  in  de mot ie  bestuur l i jke  vernieuwing over  het  raadsbudget  wordt  
gevraagd onderzoek in te  s te l len naar  de moge l i jkheden om anders  te  gaan vergaderen.  Met  
name het  tweede punt :  “daarb i j  t e  b e t r ekken de  v raag  hoe  d e  g emeen t e raad  t o t  b e s l u i t v o rming  zou  
kunnen  komen” i s  een ui ts tekend u i tgangspunt .  In de  not i t ie :  “Democrat ie  kost  ge ld” ,  i s  
u i tgegaan van gemidde lden.  Het  rea l i seren van een bezu inig ing  van € 9 .500 ,00 is  gebaseerd 
op één voorbee ld  door  één keer  in  de  maand te  gaan vergaderen.  Het  i s  goed om eerst  te  
k i jken hoe de  bes lu i tvorming p laats  zou moeten v inden,  daarna te  k i jken naar  het  mode l  en 
de kosten en de  eventue le  bezu in ig ingen.  Ten aanzien van het  amendement  ombuigen 
raadsbudget .  De kostenpost  cater ing na de  raadsvergader ing kan pr ima worden afgeschaft .  Bi j  
de  tweede post ,  kopieerkosten en inzet  ondersteuning te  verminderen met  €  5 .000,00 ,  i s  het  
be langr i jk  dat  de raad  z ich rea l i seer t  dat  een beet je  d ig i taa l  gaan nie t  werkt .  Dus overgaan tot  
he lemaal  d ig i ta l i seren,  de s tukken op internet  of  op een raads informat iesysteem zetten en de  
raads leden ze l f  de s tukken la ten pr inten en meenemen.  Pas  op dat  moment i s  een bezu in ig ing 
mogel i jk .  Daar  € 5 .000,00 af  te  ha len gaat  hoogstwaarschi jn l i jk  ten koste  van de kwal i te i t .  
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, denkt  dat  b i jvoorbee ld de notu len geen jaar  bewaard  worden 
door de  raads leden.  Als  je  ze  la ter  terug wi l t  lezen ,  haa l  je  ze  van internet .  Door 
b i jvoorbee ld a l leen de f ract ievoorz i t ters  de  notu len op papier  te  zenden en de rest  per  mai l ,  
wordt  vee l  papier  en het  mi l ieu bespaard.  Grif f ier  Lambeck  antwoordt  dat  het  tota le  pakket  
aan papier  en inktkosten zo’n € 2 .000 ,00 per  jaar  bedraagt .  Al leen de notu len daarui t  te  ha len 
zou le iden tot  een hande l ing ext ra .  Door te  bezu in igen op het  budget  van de 
rekenkamercommiss ie  moet  de  raad er  we l  rekening mee houden dat  er  we l l icht  nog maar  één 
onderzoek per  jaar  kan worden u i tgevoerd.  Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  zegt  dat  dat  a l  
dr ie  keer  zovee l  i s  a ls  voorheen.  
 
De voorzit ter  zegt  dat  met  name waar  het  gaat  om het  tweede punt  kopieerkosten en inzet  
ondersteuning,  de  opmaat  is  naar  vol led ige  d ig i ta l i seren.  Sommige d ingen fys iek en andere  
d ig i taa l  wordt  extra  bewerke l i jk .  Meer  pr inc ip iee l  zouden a l le  raads leden over  deze l fde 
informat ie  d ienen te  beschikken.  Mevrouw Sloot  bedoe lt  dat  i edereen de informat ie  d ig i taa l  
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bere ikt ,  en s lechts  één op papier .  De heer  Prenger ,  namens de  VVD, zegt  dat  dat  n ie t  werkt ,  
i edereen gaat  toch pr inten en kopiëren en dan verschuif  je  de  €  2 .000,00 van de gemeente  
naar  de ind iv idu.  Het  ander  a l ternat ie f  i s  het  d ig itaa l  te  doen en iedereen een IPad te  geven.  
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, herkent  z ich in  deze  opmerking.  Op het  moment dat  het  
a l leen d ig i taa l  verst rekt  wordt  d ient  iedereen over  voldoende apparatuur  te  beschikken.  Niet  
van z ichzelf ,  maar  gewoon van de  gemeente  en daar  ook mee om te  kunnen gaan.  De heer  
Terpstra  v indt  d i t  een hee l  s lecht  voorste l .  De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  zegt  dat  in  
de u i tvoer ing  kan worden geschoven,  b i jvoorbee ld door ie t s  mee  van de raadsople id ingen af  
te  ha len.   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  amendement  1 ,  raadsbudget  gewi jz igd  ge lezen wordt .  Bezuinig  
gewoon € 11.000,00 op het  raadsbudget ,  waarbi j  de cater ing  na  de raadsvergader ing en de  
rekenkamercommiss ie  akkoord is  voor  de genoemde bedragen.  Voor de € 5 .000,00 kopieer-
kosten en inzet  ondersteuning b innen de in de  not i t ie  gesuggereerde moge l i jkheden tot  een 
eenvoudiger  te  rea l i seren invul l ing te  komen en daar  de  werkgroep bestuur l i jke  vern ieuwing 
mee te  be lasten.  Amendementen 2,  3  en 4 worden door het  col lege  overgenomen.  
Amendement  5  b l i j f t  gehandhaafd.  Amendementen 6 en 7 worden ontraden door het  co l lege .  
Amendementen 8 en 9  worden overgenomen.  Amendementen 10 en 11 worden ontraden.  
Amendement  12 wordt  overgenomen.  De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heef t  het  co l lege 
horen zeggen dat  z i j  daar  voor wat  bet ref t  het  buurtbudget  b i j  de  burap op terugkomt,  dat  i s  
pr ima.  Het  amendement  roept  op de buurtbudget ten z ichtbaar  te  maken in  de  begrot ing van 
la tere  ja ren.  Wethouder  S ie l ing zegt  dat  toe .  De voorzi t ter  vervolgt .  Amendement 13 en 14a  
worden ontraden.  Amendement  15 i s  inget rokken omdat  het  co l lege heef t  toegezegd terug te  
komen met  een voorste l ,  dat  i s  een s terret jeskrediet  geworden.  De mot ie  A wordt  in  
s temming gebracht ,  mot ie  B is  door het  co l lege  overgenomen.  De mot ie  van afkeuren wordt  
in  s temming gebracht .  
 
Scho rs ing  
9  Stemming over  inged iende mot ie ,s  inged iende amendementen,  de  begrot ing 2011 en 

desgewenst  een stemverklar ing 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  i s  nog een antwoord verschuld igd  aan de heer  
Berends .  De heer  Berends  vroeg of  de bezuin ig ing op de funct ie  control  en de  aankondig ing  
te  k i jken naar  de verantwoord ingscyc lus ,  inbreuk zou doen op de bas isrechten van de 
gemeenteraad.  Dat  i s  vols trekt  n iet  de bedoe l ing .  Het  co l lege heeft  gezegd dat  het  goed is  om 
te  k i jken naar  de manier  waarop de P lanning & Contro lcyc lus  i s  vormgegeven en of  dat  op 
een andere manier  misschien beter  kan.  De be le idsbegrot ingen,  beheersbegrot ing  en de 
buraps ,  en a l les  wat  daar  b i j  komt,  z i jn  zeer  bewerke l i jke  rapportages .  Misschien kan dat  
eenvoudiger  en met  minimaal  evenvee l  inzicht .  Het  co l lege  wi l  op dat  punt  u i tvoer ing geven 
en heef t  het  daarom verantwoord geacht  op d i t  punt  een bezu in ig ingsvoors te l  te  doen voor  
wat  betreft  de format ie  op Planning & Control .  
 
De voorzit ter  ste l t  proceduree l  voor dat  de  raad wordt  geacht  de begrot ing te  hebben 
aangenomen,  met  in acht  name van de toezegg ingen gedaan door het  co l lege  en de ingediende 
en overgenomen amendementen.  Achteraf  kan er  dan geen misverstand ontstaan over  wat  er  
bes loten is .  De toezegg ingen en amendement worden geacht  onderdee l  u i t  te  maken van de  
begrot ing .  De heer  Valkema ,  namens  het  CDA, s te l t  voor de amendementen d ie  worden 
overgenomen door  de  raad ,  te  publ iceren op de  webs i te ,  dan z i jn  ze  z ichtbaar  a ls  
overgenomen amendement .   
 
3 e  t e rmi jn  
De heer  Niezen ,  GroenLinks ,  v indt  het  jammer dat  opdrachten aan de commiss ie  
bestuur l i jke  vernieuwing te lkens  met  ingewikke lde bes lu i ten worden genomen.  De commiss ie  
i s  ervoor  om samen te  werken aan het  funct ioneren van de raad.  Er kunnen pr ima zaken in 
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de commiss ie  ze l f  geagendeerd worden.  Voor  de heer  Niezen reden om niet  met  mot ie  A in  
te  s temmen.  In react ie  op amendement 5 ,  Brede funct ie  en samenwerking Lokaa l  Loket ,  
hecht  GroenLinks aan een zorgvuld ige procesvoer ing.  Het  i s  be langr i jk  dat  de pos i t ie  van 
vr i jwi l l iger  goed r icht ing raad be l icht  wordt  en hoe het  col lege  daarmee om denkt  te  gaan.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, i s  het  eens met  het  s tukje  her i jk ing dat  de wethouder  
wi l  doen,  maar  i s  het  ook eens met  de s trekking van amendement  5 .  Met  name de veranker ing  
van vr i jwi l l igers  i s  be langr i jk ,  daarom steunt het  CDA het  amendement .  Ten aanzien van het  
overgenomen amendement ,  Verkeersve i l ige  bas isscholen,  verneemt de heer  Valkema graag u i t  
we lk  budget  dat  wordt  betaa ld .  Het  l i jk t  het  CDA over igens  verstandig om d it  a ls  s ter ret jes-
kred iet  te  benoemen en het  s ter ret jeskredie t  weer  in  te  voeren,  zoa ls  ook gevraagd b i j  de  
begrot ing van 2010.  De OZB verhoging komt te  vroeg.  Eerst  d ient  de gemeente  in  het  
burgert ra ject  samen met  inste l l ingen en betrokkenen u i t  de  samenlev ing te  onderzoeken wat  
de bezu in ig ingen kunnen opleveren.  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s teunt  de  mot ie  van Afkeuren niet .  Wat  in  de 
begrot ing s taat  s lu i t  aan b i j  de gees t  van de d iscuss ie  en het  genomen bes lu i t  in  september  
2009.  In de  d iscuss ie  over  de  ombuig ingen op het  raadsbudget  i s  gesproken over  een 
mogel i jke  bezuin ig ing van € 10.000,00 op het  budget  van de rekenkamercommiss ie ,  dat  zou 
daarmee n iet  geha lveerd worden want  het  l ig t  op €  30.000,00 en gaat  nu naar  € 25.000,00.  
 
9 .  Stemming over  inged iende mot ie ,s  inged iende amendementen,  de  begrot ing 2011 en 

desgewenst  een stemverklar ing 
Mot ie  A:  Commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing over  raadsbudget  
Voor :  de gehe le  raad met  u i tzonder ing van GroenLinks  
Het  voorste l  wordt  aangenomen.  
 
Mot ie  C:  van Afkeuren 
Voor :  GroenLinks ,  CDA en GVH 
Tegen:  PvdA,  D66,  Chr is tenUnie  en VVD 
Het voorste l  wordt  verworpen.  
 
Amendement  1 :  Ombuig ingen Raadsbudget  
Voor :  de gehe le  raad,  met  u i tzonder ing van de  VVD 
Het voorste l  wordt  aangenomen.  
 
Amendement  5 :  Brede  funct ie  en samenwerking Lokaal  Loket 
Voor :  PvdA, GroenLinks ,  CDA, GVH, Chr is tenUnie  en raads l id  Terpst ra  van de VVD 
Tegen:  D66 en de  heren Prenger  en Fr ima van de  VVD 
Het voorste l  wordt  aangenomen.  
 
Amendement  6 :  Uits te l  Woonplan en GVVP 
Voor:  GroenLinks  
Tegen:  PvdA,  D66,  GVH, Chr is tenUnie ,  CDA en VVD 
Het voorste l  wordt  verworpen.  
 
Amendement  7 :  OZB Verhoging 
Voor :  GroenLinks en Chr is tenUnie 
Tegen:  PvdA,  D66,  GVH, CDA en VVD 
Het voorste l  wordt  verworpen.  
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Amendement  10 :  Grat is  vergunningen schi l s t ra ten 
Voor :  CDA, GVH, VVD, Chr is tenUnie ,  GroenLinks ,  mevrouw Bachman en de heer  Fennema 
van D66 en mevrouw Schui l ing  en de heer  Sprenger  van de  PvdA 
Tegen:  en mevrouw Toxopeus  van PvdA en mevrouw Legemaat  van D66 
Het  voorste l  wordt  aangenomen.  
 
Amendement  11:  GHHC 
Voor:  CDA, GroenLinks en GVH 
Tegen:  PvdA,  D66,  Chr is tenUnie  en VVD 
Het voorste l  wordt  verworpen.  
 
Amendement  13:  Invester ingen 2011 
Voor :  CDA 
Tegen:  PvdA,  GroenLinks ,  D66,  GVH, Chr is tenUnie  en VVD 
Het voorste l  wordt  verworpen.  
 
Amendement  14a :  Parkeer tar ie f  
Voor :  GVH, CDA en GroenLinks 
Tegen:  PvdA,  D66,  Chr is tenUnie ,  en VVD 
Het voorste l  wordt  verworpen.  
 
S temverk lar ingen 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, stemt in  met  de begrot ing 2011,  maar  voteren daarmee 
n iet ,  om procedure le  redenen,  het  invester ingskred iet  n ieuw be le id  v ierde ve ld GHHC. Op 
dat  punt  wordt  het  CDA geacht  tegen te  z i jn .   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  s temt in  met  de  begrot ing 2011,  maar  maakt  een 
voorbehoud met  betrekking tot  de kosten voor  begrafenisrechten en za l  daar  we l l icht  b i j  he t  
vasts te l len van de  tar ieven op terugkomen.  
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, s temt  in  met  de  begrot ing 2011,  maar  voteren daarmee niet ,  
om procedure le  redenen,  het  invester ingskrediet  n ieuw be le id v ierde  ve ld  GHHC. Op dat  
punt  wordt  GVH geacht  tegen te  z i jn .  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de raad  bes lu i t  in  te  s temmen met  de  begrot ing 2011,  met  in  
achtneming van de  toezeggingen,  aangenomen en overgenomen amendementen en 
s temverk lar ingen.  Aldus  bes loten.   
 
10  Slu i t ing  
De voorzit ter  bedankt  a l len voor  de inbreng en s lu i t  de vergader ing.  
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Moties  en amendementen aangenomen in de begrot ingsvergader ing van 4 november  2010 
 

  Motie  A:  Commiss ie  bestuur l i jke  vern ieuwing 
  Amendement  1 :  Ombuig ingen Raadsbudget  
  Amendement  5 :  Brede  funct ie  en samenwerking Lokaal  Loket  
  Amendement  10 :  Grat is  vergunning schi l s t raten 

 
Mot ies  en amendementen overgenomen door het  co l lege  in  de begrot ingsvergader ing van 4  
november  2010 
 

  Motie  B:  budget  gesubs id ieerde  inste l l ingen 
  Amendement  2 :  reserver ing t i jde l i jke  i j sbaan jongste  jeugd 
  Amendement  3 :  handhaven star ters len ingen 
  Amendement  4 :  verkeersve i l ige  bas isscholen 
  Amendement  8 :  bezu in ig ing t rap l i f ten 
  Amendement  9 :  s tar ters leningen  
  Amendement  12:  buurtbudget  

 
Ten aanzien van amendement  15,  reconstruct ie  Hendr ik de Vriesp lantsoen,  heeft  het  co l lege 
toegezegd met  een s terret jeskred iet  te  komen 
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